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ملى بزرگداشت شصتمين سالروز قيام تاريخى 15 خرداد، يكى از كاركردهاى مهم اين كنگره را يادآورى ظلم و جنايات رژيم پهلوى و همچنين بيان خدمات و دستاوردهاى انقلاب 
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رئيسى در ديدار اعضاى كنگره قيام 15 خرداد:

تبيين خدمات نظام و انقلاب اسلامى، از تريبون هاى مختلف ضرورى است
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پيش بينى رشد قيمت ارز 
ديجيتال و آينده آن

با گذشــت دهه اى از ظهور ارزهاى ديجيتال، رمز ارزها به سرعت 
در صنعــت مالى جاى خود را پيدا كردند و به جذب بســيارى از 
افراد به بازار ارزهاى ديجيتال منجر شدند. با اين حال سال 2022 
براى اين بازار، سالى پر از فراز و نشيب بود و تعدادى از پلتفرم هاى 
غيرمتمركز و متمركز ورشكسته شدند يا همچنان در حال تلاش 
براى بقا هستند.با اين حال، فناورى هاى نسل سوم وب كه در حال 
ظهور در اين زمينه هستند، همه چيز را تغيير خواهند داد و اين به 
نظر مى رسد كه بازار ارز ديجيتال در مراحل پايانى سير نزولى قرار 
دارد. در اين ميان و با توجه به تغييرات گسترده در بازار رمز ارزها 
پيش  بينى دقيق ارزهاى ديجيتال در ســال هاى آينده امكان پذير 
نيست اما مى توان از طريق تحليل نمودار قيمت ارزهاى ديجيتال 
به نكات مهمى پى برد. با ما همراه باشيد تا به بررسى نمودار رشد 
قيمت ارز ديجيتال بپردازيم. چرا پيش بينى قيمت ارزهاى ديجيتال 
اهميت دارد؟ پيش از بررسى نمودار رشد قيمت ارز ديجيتال لازم 
است به اين درك برسيد كه پيش بينى قيمت ها در بازارهاى مالى 
خصوصــا بازار رمز ارز اهميت زيادى دارد؛ چراكه در تصميم گيرى 
در خصوص ســرمايه گذارى و خريد و فروش دخيل است. به طور 
كلى بررسى ليست قيمت ارزهاى ديجيتال براى پيشرفت در اين 
بازار و موفقيت در آن اهميت زيادى دارد. پيش بينى قيمت ارزهاى 
ديجيتال بسيار مهم است زيرا: افراد مى توانند به كمك پيش بينى 
قيمت، بهترين زمان براى خريد و فروش ارزهاى ديجيتال را تعيين 
كنند و از اين طريق ســود بيشترى بدست آورند. سرمايه گذاران و 
شركت هاى بزرگ مى توانند با توجه به پيش بينى قيمت و بررسى 
جدول ارز ديجيتال، استراتژى هاى خود را براى سرمايه  گذارى در 
بازار ارزهاى ديجيتال بهتر تنظيم كنند پيش بينى و دنبال كردن 
قيمت لحظه اى ارزهاى ديجيتال براى دولت ها و بانك ها نيز مهم 
است زيرا آن ها مى توانند با توجه به پيش بينى قيمت، برنامه هاى 
خــود را براى مديريت ارزهــاى ديجيتال بهتر تنظيم كنند. پيش 
بينى قيمت ارزهاى ديجيتال براى كاربران نيز مى تواند مفيد باشد. 
به عنوان مثال، اگر قيمت ارز ديجيتالى كه در آن ســرمايه  گذارى 
كرده ايد پايين اســت، مى توانيد پى ببريد كه چه زمانى بهتر است 
براى خريد بيشترى از آن ارز اقدام كنيد.بررسى نمودار رشد قيمت 
ارز ديجيتال. با بررســى نمودار رشــد قيمت ارز ديجيتال مى توان 
دريافت كه افزايش استفاده از ارزهاى ديجيتال توسط مشاغل اصلى 
و موسسات، به عنوان يكى از عوامل كليدى موفقيت ارز ديجيتال، 
مى تواند باعث رشــد بازار رمز ارزها در آينده شــود. با اين حال، 
پيش بينى دقيق و قطعى در مورد نرخ ارز ديجيتال در ســال هاى 
آينده، بســيار دشوار اســت. برخى از رمز ارزها بنا به تحليل افراد 
متخصص براى ســرمايه گذارى در سال هاى آينده انتخاب بهترى 
هســتند. ارزهاى پايدار يــا StableCoin به عنــوان يك نوع خاص 
از رمزارزهــا با ثبات و پايدارى در بازار ارزهاى ديجيتال شــناخته 
مى شوند. اين ارزها با هدف كاهش نوسانات قيمت رمزارزها و حفظ 
ارزش بازار تحت هر شرايطى طراحى شده اند. بيت كوين به عنوان 
تنها ارز ديجيتالى كه بعد از فروپاشــى FTX توسط سرمايه گذاران 
مــورد توجه قرار گرفت، به عنوان جايگزين خوبى براى پروژه هايى 
با درجه تمركز بالا اســت. اتريوم با كاربردهاى بيشترى نسبت به 
بيت كوين، يك پلتفرم كارآمد در بازار ارزهاى ديجيتال است. پيش 
بينى آينده رمز ارزها از طريق نمودار رشــد قيمت ارز ديجيتال. با 
توجه به نمودار رشــد قيمت ارز ديجيتال و بلاك چين در آينده، 
ارزش بازار ارزهاى ديجيتال در ســال 2025 به 555 ميليارد دلار 
خواهد رســيد. به طور مثال، حجم سرمايه  گذارى در صندوق هاى 
تجارى بيت كوين تا سال 2020 به 3.2 ميليارد دلار رسيد و تعداد 
كاربران آن نيز در سراسر جهان در حال افزايش است.  با اين حال، 
بازار ارزهاى ديجيتال همچنان با چالش هايى مانند نوسانات قيمت، 
امنيت و پذيرفته شــدن در ســطح جهانى روبرو است كه بايد در 
بررسى نمودار رشد قيمت ارزهاى ديجيتال اين موارد را نيز در نظر 
گرفت. يكى از چالش هاى اساسى درباره ارزهاى ديجيتال، تغييرات 
قيمت لحظه اى ارز ديجيتال اســت. در گذشته، بازار بيت كوين و 
ساير ارزهاى ديجيتال، نوسانات قيمت قابل توجهى داشته اند. علل 
اين نوســانات، شــامل تغييرات در عرضه و تقاضا، اخبار مرتبط با 
بازار، مشكلات امنيتى و نواقص در برخى پلتفرم هاى تجارت ارزهاى 
ديجيتال مى باشــد. حال اين سوال وجود دارد كه آيا اين نوسانات 
قيمت همچنان در آينده ادامه خواهد داشت يا با توسعه بيشتر بازار، 
پايدارتر خواهد شد؟ از سوى ديگر با درنظر  گرفتن اين موضوع كه 
ارزهاى ديجيتال همچنان در مراحل ابتدايى توسعه خود هستند، 
وقوع تغييرات چشمگير در شكل و ساختار اين بازار محتمل است.

در اين زمينه، تنظيمات و مقررات جدى و عملى براى بازار ارزهاى 
ديجيتال مى تواند باعث پايدار شدن آن شود. به همين دليل تعداد 
زيادى از كشــورها به دنبال تعيين مقرراتى هستند كه به كنترل 
بازار منجر شود و باعث پيشگيرى از نوسانات غيرقابل پيش  بينى در 
قيمت گردد. همچنين، توسعه پايدار ارزهاى ديجيتال و تكنولوژى 
بلاك چين از ديگر عواملى هســتند كه مى توانند باعث پايدارى و 
رشــد بيشتر اين بازار در آينده شود. مى توانيم انتظار داشته باشيم 
كه بــازار ارزهاى ديجيتال به عنوان يكــى از فناورى هاى نوين با 
پتانسيل هاى فراوان، در آينده به سرعت رشد كند. البته بايد توجه 
داشت كه در اين مسير، احتمال وجود چالش هايى نيز وجود دارد 
كه بايد با آن ها مقابله شود. اما با وجود اين چالش ها، برخى شواهد 
و تخمين ها نشــان مى دهند كه بازار ارزهاى ديجيتال در آينده به 
سرعت رشــد خواهد كرد و به عنوان يكى از فناورى هاى پركاربرد 

محسوب خواهد شد.

گزيده خبر

اميدى به سفره هاى آب زيرزمينى نيست

عضو هيات نمايندگان استان كرمان در مجلس گفت: كرمان تقريبا سفره هاى آب زيرزمينى خود را به 
خاطر عمق و شورى بالا و يا به خاطر تلخى و اسيدى شدن آب از دست داده است، بنابراين اميدى به 
سفره هاى آب زيرزمينى در استان نيست. حسين جلالى در گفت وگو با خبرنگار اقتصادى ايلنا، با اشاره 
به اوضاع تامين آب در اســتان كرمان اظهار داشــت: استان كرمان در دل كوير لوت قرار دارد و تقريبا 
سفره هاى آب زيرزمينى خود را به خاطر عمق و شورى بالا و يا به خاطر تلخى و اسيدى شدن آب از 
دست داده است، بنابراين اميدى به سفره هاى آب زيرزمينى در استان نيست. وى افزود: ممكن است 
به صورت ناپايدار و مقطعى بتوانيم از آب زيرزمينى استفاده كنيم اما براى بلندمدت آبى موجود نيست.
عضو هيات نمايندگان اســتان كرمان در مجلس با بيان اينكه شهر كرمان تقريبا 2 هزار ليتر بر ثانيه 
كمبود آب دارد، گفت: بدتر از كرمان شــهرهايى هستند كه با تنش آبى شديد روبرو هستند، اكنون 
رفســنجان، انار، زرند، سيرجان و شهربابك با تنش آبى شــديد مواجهند. وى بيان داشت: براى حل 
معضل كم آبى در استان پيش بينى شده بود كه از خليج فارس انتقال آب داشته باشيم، اكنون آب از 
گل گهر و مس رفســنجان عبور كرده و به چادرملوى يزد رسيده، با توجه به سرمايه گذارى گل گهر 
مشكل سيرجان تا حدى حل شده و تنش آبى برطرف شده است. كرمان 1000 ميليارد تومان اعتبار 
نياز دارد كه لوله گذارى انجام شود، 115 كيلومتر بايد لوله گذارى شود كه به آب خليج فارس متصل 
شود اين ميزان اعتبار( 1000 ميليارد تومان) را بايد معادن مس و گل گهر تامين كنند كه متاسفانه 
به تعهدات خود عمل نمى كنند و اكنون قرارگاه به صورت نســيه و غيرنقدى كار را پيش مى برد ولى 
در هر حال تا حدى امكان اجرا دارد و ممكن است با مشكل مواجه شود و نتيجه اينكه در تابستان كه 
تنش بالا مى رود آب به كرمان نخواهد رسيد. جلالى خاطرنشان كرد: اگر به تعهدات عمل مى شد تنها 
50 كيلومتر از  لوله گذارى كرمان باقى مانده بود و مشكل اين شهر حل مى شد، رفسنجان هم فقط 
16 كيلومتر با مخزن آب فاصله دارد و همه چيز فراهم است و تنها بايد سفارش لوله 900 به سلفچگان 
داده شود تا به شبكه خليج فارس متصل شود. 500 هزار نفر در ابتداى تابستان از تنش آبى نجات پيدا 
كنند اما 16 كليومتر معلق مانده اســت. وى با بيان اينكه دغدغه اى براى اجراى پروژه ها وجود ندارد، 
تصريح كرد: اين 16 كيلومتر 100 ميليارد تومان هزينه براى تامين لوله نياز دارد، اكنون تمام دستگاه ها 
در رفسنجان مستقر هستند فقط بايد لوله و تجهيزات برسد تا بتوان به سرعت اوضاع را بهبود بخشيد.
اين نماينده مجلس در ادامه اظهار داشــت: چالش ديگر آب اســتان اين است كه بعد از اتصال شبكه 
به خليج فارس مشــخص نيســت كه آيــا وزارت نيرو آب را خريدارى و تخصيــص مى دهد يا اينكه 
اجراكنندگان موظفند آب را مستقيم تحويل دهند، هنوز دستورى در اين خصوص داده نشده كه اين 
آب چگونه واگذار شــود. وى يادآور شد: ابتدا بايد لوله گذارى انجام و دستگاه پمپاژ مسقر شود و بعد 
تخصيص سهيمه داده شود، بهرحال اكنون آنچه مهم است قطعا آب خليج فارس در تابستان به كرمان 
نخواهد رســيد و تنش آبى شــديد خواهد بود و به نظر مى رسد آب در كرمان با قحطى و جيره بندى 
اداره شود. جلالى در ادامه درباره بروز پديده فرونشست در پى كم آبى در استان گفت: هر جا سفره آب 
زير زمينى فروكش كند فرونشست زمين را داريم كه به صورت گسل هاى زلزله و يا به صورت خشك 
شدن قناتها ظاهر مى شود هنوز در شهر شبكه آب و فاضلاب نداريم و همچنان فاضلاب وارد سفره ها 
مى شود، اما در برخى مناطق كه ســفره هاى آب زيرزمينى تغذيه نمى شوند فرونشست داريم، ضمن 

اينكه روى خط زلزله و گسل هم هستيم و اين مخاطرات استان را تهديد مى كند.

وزيران نفت و انرژى اوپك پلاس با انتشار 
بيانيه اى در سى وپنجمين نشست خود با 
هدف بهبود ثبات بازار نفت ضمن تأكيد 
بر تــداوم توافقنامه همكارى و منشــور 
همــكارى اوپــك  و غير اوپــك تصميم 
گرفتند بــا ادامه و تعديــل كاهش هاى 
اعمال شده دركل ســال 2024 ميلادى 
در مجموع 40 ميليون و 460 هزار بشكه 

نفت توليد كنند. بيانيه پايانى ســى وپنجمين 
نشســت وزيران اوپك و غيراوپــك به گزارش 
ايلنا به نقل از دبيرخانه ســازمان كشــورهاى 
(اوپك)، ســى وپنجمين  نفــت  صادركننــده 
نشســت وزيران نفت و انــرژى توليدكنندگان 
عضــو اوپك و غيراوپك در وين برگزار شــد. با 
توجه به تعهد مســتمر كشورهاى عضو اوپك و 
 (DoC) غيراوپك حاضــر در توافقنامه همكارى
به منظور حفظ ثبــات و هدايت بازار نفت براى 
بلندمدت همسو با رويكرد محتاطانه، فعالانه و 
پيشگيرانه ازسوى اعضا، اعضا تصميم گرفتند: 
1. چهارچوب توافقنامه همكارى امضا شده در 
دهم دســامبر 2016 (شــنبه، 20 آذر 1395) 
و تأييد شده در نشســت هاى بعدى و در عين 
حال منشور همكارى اوپك و غيراوپك كه دوم 

ژوئيــه 2019 (سه شــنبه، 11 تيرماه 1398) 
امضا شــد، بار ديگر موردتأكيد قرار گرفت. 2. 
مجموع توليد نفت خام كشــورهاى عضو اوپك 
و غيراوپك حاضر در توافقنامه همكارى از يكم 
ژانويه سال 2024 ميلادى تا 31 دسامبر 2024 
به 40 ميليون و 460 هزار بشكه در روز برسد. 
3. تأكيد شــد كميته وزارتــى نظارت بر توافق 
اوپك پلاس (JMMC) به دقت شــرايط بازارهاى 
جهانى نفــت، مقدار توليد و ســطح پايبندى 
اعضا به سهميه هاى توليد نفت تعيين شده در 
قالب توافقنامه همكارى را با كمك كميته فنى 
مشترك (JTC) و دبيرخانه اوپك زير نظر داشته 
باشــند. افزون بر اين مقرر شد نشست كميته 
وزارتى نظارت بــر توافق اوپك پلاس هر دو ماه 
يكبار برگزار شــود. 4. نشســت وزيران نفت و 
انــرژى اوپك و غيراوپك هر 6 ماه يكبار مطابق 

نشست هاى عادى برنامه ريزى شده اوپك 
برگزار مى شــود. 5. تغيير زمان برگزارى 
نشســت هاى كميته وزارتــى نظارت بر 
توافق اوپك پــلاس  (JMMC)  از ماهانه 
بــه هر دو ماه يك بــار و دادن اختيار به 
اين كميته براى تشــخيص درباره لزوم 
برگزارى نشست هاى اضافه يا درخواست 
براى نشســت وزارتــى اوپك پــلاس با هدف 
بررســى تحولات بازارهاى جهانى نفت خام از 
ديگر تصميم هاى امروز بود. 6. در اين نشســت 
تأكيد شــد نظارت بر پايبندى كامل به سهميه 
توليد بايد بر اســاس اطلاعــات منابع ثانويه و 
روش شناســى اعمال شــده براى كشــورهاى 
عضو اوپك باشــد. 7. در اين نشست همچنين 
بــر اهميت حياتى پايبندى كامل به ســهميه 
توليد اعضا و ســازوكار جبران تخطى ها مطابق 
جدول تهيه شــده و در عين حال سهميه هاى 
توليد كنونى تأكيد شــد. 8. در پايان مقرر شد 
سى وششــمين نشست مشــترك وزيران نفت 
و انــرژى كشــورهاى عضو اوپــك و غيراوپك 
موسوم به ائتلاف اوپك پلاس 26 نوامبر 2023 

(يكشنبه، پنجم آذرماه 1402) برگزار شود.

بيانيه پايانى سى وپنجمين نشست وزيران اوپك و غيراوپك

مشــاور عالى اتحاديه مرغداران 
سرانه  گفت:  كشــور  گوشــتى 
از   قبــل  تــا  مــرغ  مصــرف 
مردمى سازى يارانه ها، حدود 32 
كيلوگرم به ازاى هر نفر بود كه در 
سال بعد از آن، اين مقدار حدود 
12 درصد به لحاظ وزنى مصرف 
يا توليد گوشــت كاهــش پيدا 
كرد و مصرف ســرانه هم حدودا 
26 كيلوگرم شــد. بــه گزارش 
ايسنا، محمدعلى كمالى در يك 
كرد:  اظهار  راديويى  گفت وگوى 

اميدواريم بتوانيم  بر اساس منابع داخلى  120 ميليون قطعه جوجه ريزى 
داشــته باشيم و تقاضاى كشور را كاملا پاســخ دهيم. وى ادامه داد:پيش 
بينى مى كنيم در سال جارى نسبت به سال گذشته مرغ بيشترى مصرف 
شــود.= مشاور عالى اتحاديه مرغداران گوشتى كشور افزود: سرانه مصرف 
ما تا قبل از  مردمى سازى يارانه ها، حدود 32 كيلوگرم به ازاى هر نفر بود. 

در سال بعد از آن مردمى سازى 
يارانه ها، اين مقــدار حدود 12 
درصد بــه لحاظ وزنى مصرف يا 
توليد گوشــت  كاهش پيدا كرد 
و مصرف ســرانه هم حدودا 26 
كيلوگرم شــد. كمالــى تصريح 
كرد: امسال پيش بينى مى كنيم 
كه مجددا افزايش مصرف داشته 
تلاش  اساس  برهمين  باشــيم. 
شــده كه ماهانــه حداقل 120 
ميليون قطعه جوجه را تا شهريور 
ماه به دست توليدكنندگان مرغ 
گوشــتى برسانيم تا بتوانيم نياز داخلى كشور را كاملا پوشش بدهيم. اين 
فعال بخش خصوصى اظهار كرد: البته براساس آن چه كه شركت پشتيبانى 
و وزارت جهاد كشاورزى خواستند، بايد حداقل 130 ميليون جوجه ريزى 
را داشته باشيم كه 10 ميليون قطعه آن را شركت پشتيبانى براى تكميل 

ذخاير استراتژيكش استفاده كند.

سرانه مصرف مرغ به 26كيلو در سال رسيد

رهبر انقلاب در مراسم سالگرد ارتحال امام خمينى(ره):

«ايمان» و «اميد» نرم افزار امام براى ايجاد تحول بزرگ بود

حذف دلار از تجارت ايران و 
پاكستان به سود ماست

هزينه وام مسكن براى متاهل ها چقدر است؟

نايب رئيس اتاق بازرگانى ايران و پاكســتان گفت: حذف دلار از تجارت دو كشــور مى تواند باعث رونق و تسهيل 
صادرات و كاهش مشكلات ارزى شود. امان اله شهنوازى نايب رئيس اتاق مشترك ايران و پاكستان در گفتگو با 
خبرنگار ايبِنا در خصوص تصميم دولت پاكستان مبنى بر اجراى سازوكار تهاتر در تجارت با ايران و حذف دلار 
در همكارى هاى بازرگانى تهران و اسلام آباد گفت: در صورت عملى شدن اين موضوع و امكان تهاتر بين ايران و 

پاكستان با افزايش چشمگير صادرات همراه خواهيم بود كه اتفاق بزرگ و مهمى است.....

اولين نيروگاه اختصاصى صنايع، برق خود را به شبكه 
سراسرى تزريق كرد

كاهش هزينه اوراق وام مسكن
آژانس بين المللى انرژى:

ظرفيت جهانى جديد تجديد پذيرها امسال يك سوم رشد مى كند
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گزيده خبر

گروسى:پيشرفت هاى خوبى در خصوص تاسيسات 
هسته اى ايران حاصل شده است

مديــركل آژانس انــرژى اتمى با 
اشــاره بــه اين كه «ايــران 100 
كيلوگرم اورانيوم غنى سازى شده 
60 درصــد دارد» در عيــن حال 
تاكيد كرد كه پيشرفت هاى خوبى 
در زمينه تاسيســات هســته اى 

ايران حاصل شده است. به گزارش ايسنا به نقل از الجزيره، رافائل گروسى، 
مديركل آژانس بين المللى انرژى اتمى در نشست شوراى حكام اين آژانس 
كه اكنون در وين درحال برگزارى است تاكيد كرد كه ذخاير ايران از اورانيوم 
غنى ســازى شده طى سه ماه به بيش از 25 درصد افزايش يافته است. وى 
گفت كه اورانيوم 60 درصد غنى ســازى شده ايران بيش از 100 كيلوگرم 
است. وى هم چنين مدعى شد كه آژانس بين المللى انرژى اتمى براى اولين 
بار در تاسيسات هسته اى فردو و نطنز سيستم هاى نظارتى براى غنى سازى 
اورانيوم نصب كرد. مديركل آژانس همچنين تاكيد كرد كه پيشرفت هايى 
درخصوص تاسيسات هسته اى ايران حاصل شده است اما اين پيشرفت ها 
تنها بخشى از خواسته هاى ما را محقق مى كند. ميخائيل اوليانوف، نماينده 
روسيه در سازمان هاى بين المللى واقع در وين روز دوشنبه در توييتى از آغاز 
نشست فصلى شــوراى حكام آژانس بين المللى انرژى اتمى خبر داد. ايران 
يكى از محورهاى نشســت شــوراى حكام بوده و راستى آزمايى و بازرسى 
فعاليت هاى اتمى ايران ذيل قطعنامه 2231 شــوراى امنيت سازمان ملل 
و اجراى توافقنامه پادمانى در آن بررســى خواهد شد. گروسى درخصوص 
ذرات اورانيوم يافت شــده در مريوان گفــت: ايران توضيحات امكان پذيرى 
درخصوص وجود اورانيوم در يك مكان در مريوان ارائه داده است. تاكيد دارم 
كه مشكلات پادمانى باقى مانده از تعهد ايران به توافق پادمانى جامع با آژانس 
بين المللى انرژى اتمى نشات مى گيرد و براى تاييد ماهيت تماما صلح آميز 

برنامه هسته اى ايران توسط آژانس اتمى، اين مشكلات بايد رفع شوند.

رهبر انقلاب در مراسم سالگرد ارتحال امام خمينى(ره):

«ايمان» و «اميد» نرم افزار امام براى ايجاد تحول بزرگ بود

رهبر انقلاب با اشــاره به اغتشاشات، فرمودند: دشمن فكر مى كرد 
كار جمهورى اسلامى تمام شده و مى توانند ملت ايران را به خدمت 
اهداف خود بگيرند اما احمق ها باز هم اشــتباه كردند و ملت ما را 
نشناختند. به گزارش خبرگزارى مهر، رهبر معظم انقلاب اسلامى 
صبح امروز در اجتماع پرشــكوه، عظيم و پرشور مردم قدرشناس 
و وفادار در سى وچهارمين ســالگرد رحلت امام خمينى (ره)، امام 
راحل را از سرآمدان تاريخ ايران خواندند و با تبيين 3 تحول بزرگى 
كه امام در سطح كشور، امت اسلامى و سطح جهان به وجود آورد، 
گفتنــد: «ايمان» و «اميد» امام، عامل نرم افزارى و بوجودآورنده ى 
اين تحولات عظيم تاريخى بود و هركسى و هر مجموعه و جريانى 
كه به «ايران، منافع ملى، بهبود اوضاع اقتصادى، پيشــرفت كشور 
و عزت ملى» علاقه مند اســت، بايد همه ســعى خود را در تقويت 
«ايمان» و «اميــد» مردم و جامعه بــه كار گيرد.حضرت آيت االله 
خامنه اى، امام بزرگوار را پرچم برافراشته رسالت هاى الهى در عصر 
جاهليت هاى مســلح قرن هاى اخير خواندند و با اشاره به نياز همه 
مسئولان و مردم به خصوص جوانان به شناخت ابعاد اين شخصيت 
عظيم، افزودند: امام نه فقط ســرآمد روزگار ما بلكه از ســرآمدان 
تاريخ ايران اســت كه هيچكس و هيچ جريانى قادر به حذف او از 
حافظه تاريخ و يا تحريفِ «مؤثر، طولانى و ماندگار» او نخواهد بود؛ 
چرا كه خورشــيد را نمى توان پشت ابر پنهان كرد. ايشان با اشاره 
به ابعاد شــگفت انگيز شخصيت امام در «دانش هاى دينى، ايمان و 

تقوا، اســتحكام شــخصيت و قوت و اراده، قيام الله و سياست ورزى 
انقلابى، و ايجاد تحول در نظام بشــرى»، افزودند: جميع اين ابعاد 
در هيچ يك از سرآمدان تاريخ ايران ديده نمى شود؛ به همين علت 
امامِ يگانه ما، هميشــه زنده خواهد بود وچهره درخشان خود را با 
صداى رســا به همه معرفى خواهد كرد. رهبــر انقلاب در تبيين 
تحولات بى ســابقه اى كه امام در ايران، امت اسلامى و جهان ايجاد 
كــرد، گفتند: امام با بــه وجود آوردن انقلاب اســلامى و پيروزى 
آن به دســت مردم، ساخت سياسى ســلطنتى را به مردم سالارى، 
حكومتى دست نشانده و ذليل را به نظامى مستقل و متكى بر عزت 
ملى، رژيمى ضد دين را به نظامى اســلامى، استبداد را به آزادى و 
بى هويتى را به هويت ملى تبديل كرد و يك ملت چشــم دوخته به 
دست اجانب را به نيروى معجزه آفرين «ما مى توانيم» مجهز ساخت 
كه برطرف كننده همه مشــكلات حال و آينده خواهد بود. حضرت 
آيت االله خامنه اى در تشريح ابعاد تحول امام در سطح امت اسلامى، 
به ايجاد بيدارى اســلامى، تحرك و آمادگى نسبى در امت اسلامى 
و تبديل مســئله فلسطين به موضوع اول جهان اسلام اشاره كردند 
و گفتند: امام در كالبد افســرده ملت فلسطين جان دميد و اكنون 
روز جهانى قدس نه تنها در ايران بلكه در پايتخت كشــورهاى غير 
اســلامى هم به صحنه حمايت از مظلومان فلسطينى تبديل شده 
اســت. خروج از انفعال در مقابــل مادى گرى و جلب توجه ملت ها 
به معنويت، محور اصلى تحول امام در ســطح جهان بود كه رهبر 
انقلاب با اشــاره به آن، گفتند: آن شــخصيت عظيم، رنگ معنوى 
را در دنيا احيا كرد كه هجوم شــديد مراكز سياســى و رســانه اى 
ســلطه گران به مســائل و موضوعات معنوى و تلاش مبتذل آن ها 
براى ترويج مادى گرى، واكنشى در مقابل اين تحول است. سخنان 
رهبــر انقلاب در جمع انبوه بى شــمار مردم در حــرم مطهر امام 
خمينى، با بررسى عوامل سخت افزارى و نرم افزارىِ كمك كننده به 
امام بزرگوار در روند تحول آفرينى هاى تاريخى ادامه يافت. حضرت 
آيت االله خامنــه اى، صفحات كاغذ و نوارهــاى ضبط صوت را تنها 
عوامل ســخت افزارى امام براى رســاندن پيام ها و سخنان شان به 
مردم برشــمردند و تأكيد كردند: آنچه امــام را به آن فعاليت هاى 
معجزه آســا قادر ساخت، دو عامل مهم نرم افزارى يعنى «ايمان» و 

«اميد» بود. ايشــان با اشاره به سخنان استاد شهيد مطهرى بعد از 
ملاقات با امام خمينى در پاريــس، افزودند: مطهرى كه خود كوه 
ايمان بود، در امام چهار ايمان مشــاهده كرد: ايمان «به هدف، به 
راه، بــه مردم و بالاتر از همه، ايمان به خدا». رهبر انقلاب ايمان به 
خداوند را در مســير امام يعنى مبارزه با دشــمنان خدا، به معناى 
ايمــان و اعتماد به وعده هاى الهى دانســتند و با اســتناد به آيات 
متعدد قرآن مجيد، افزودند: پروردگار وعده داده اســت كه هركس 
او را يارى كند، از نصرتش برخوردار شــود؛ وعده داده كه گام هاى 
مؤمنان را ثابت و مســتحكم گرداند، مدافع مؤمنان باشد و حق و 
هرچيزى را كه به نفع مردم است، ماندگار سازد و باطل را همچون 
كف روى آب، دچار زوال و نيســتى كند. ايشــان با فاصله گذارى 
ميان اســلامى كه امام به آن مؤمن بود با اســلام ســرمايه دارى و 
اســلام التقاطى روشنفكرانِ بى اطلاع، افزودند: امام به اسلام كتاب 
و ســنت همراه با اجتهاد متقن و فهم درســت، ايمان داشــت و 
برداشــت هاى به اصطلاح روشــنفكران مدعى اما بى خبر از اسلام 
را قاطعانه رد مى كرد؛ همانطور كه با اســلام افراد متحجر مخالف 
بود كه با برداشتى ســطحى احكام سياسى، حكومتى و اجتماعى 
اســلام را رد و بى مسئوليتى را ترويج مى كنند. رهبر انقلاب درباره 
بعُــد ديگرى از ايمان امام يعنى «ايمــان به مردم»، گفتند: امام با 
درك عميــق آيات الهى، به انگيزه ها و عمل مردم از جمله به رأى 
آن ها، اعتماد و اعتقاد عميق قلبى داشــت و در مقابل برخى اظهار 
نگرانى ها مى گفت «من مردم را بهتر و بيشــتر از شما مى شناسم». 
ايشــان، وفادارى ملت به راه امام، بردبــارى و ايمان خانواده هاى 
شــهدا، مجاهدات جوانان و اجتماعات عظيم مردم در بزرگداشت 
دين و مسائل دينى و انقلابى را نشان دهنده صحت و عمق شناخت 
امام از ملت دانســتند و افزودند: تعبير «جمهورى» در نام حكومت 
يعنى جمهورى اسلامى، ناشــى از اعتماد و اعتقاد امام بزرگوار به 
مردم است. حضرت آيت االله خامنه اى در بيان نمونه اى از عمق تفكرِ 
مبنايى امام خمينى به جمهوريت، گفتند: امام (رض) همانگونه كه 
در اواخر عمر تصريح كردند به اولين رئيس جمهور رأى نداده بود، 
اما چون بــراى مردم اعتبار قائل بود، حكم همان رئيس جمهور را 
تنفيذ كــرد. رهبر انقلاب در تبيين «اميد» به عنوان دومين عامل 

نرم افزارى در چندين دهه فعاليت تحول آفرين امام گفتند: «اميد» 
عنصر دائم و موتور حركت امام عظيم الشــأن بود؛ به گونه اى كه در 
دهه 20 از قيام الله سخن مى گفت، در دهه چهل عملاً وارد ميدان 
قيام شــد و در دهه 60، در دل طوفان هاى مهيب نظامى-امنيتى 
و سياســى، خم به ابرو نياورد. حضرت آيت االله خامنه اى، اميد دائم 
امام و پرهيز هميشــگى ايشــان از يأس را ناشى و متكى بر ايمان 
آن شخصيت جاودانه برشــمردند و گفتند: امام همانگونه كه خود 
مى فرمود، هيچگاه دچار نااميدى نشــد و معتقــد بود وقتى ملت 
چيزى بخواند، حتماً محقق مى شود. ايشان با اشاره به تأثير متقابل 
و فزاينده ايمان روشــن و اميد حقيقى بر يكديگر، افزودند: اميد با 
حركت همراه است و با تنبلى نمى سازد و كسانى كه براى رسيدن 
به ســرمنزل مقصود، به بى تحركى و نشســتن روى مى آوردند در 
احاديث مذمت شــده اند. رهبر انقلاب پس از برشمردن ابعاد ايمان 
و اميد امام، آحاد ملت بخصــوص جوانان خوش روحيه و پرُ تلاش 
كشور را به عمل به درس هاى امام بزرگوار براى پيمودن راه طولانى 
و انجام كارهاى بزرگ پيــشِ رو فراخواندند و گفتند: بدون ترديد 
مهمترين درس و توصيه ايشــان به ما، ادامه دادن راه او، نگهبانى 
از ميراث او و دنبال كردن تحول ســه گانه اى اســت كه در سطح 
كشــور، امت و جهان ايجاد كرد. ايشــان اقتضائات و ابزارهاى لازم 
براى دنبال كردن راه و هدف امام را متفاوت از شيوه هاى 40 سال 
قبل دانســتند و در عين حال افزودنــد: البته جبهه بندى ها عوض 
نشده و امروز هم مانند ديروز، جبهه استكبار، جبهه صهيونيست ها 
و جبهــه زورگويان متجاوز در مقابل ملت ايران صف كشــيده اند. 
حضرت آيت االله خامنه اى افزودنــد: البته تفاوت جبهه بندى امروز 
با ديروز اين اســت كه ملت ايران قوى تر و آنها ضعيف تر شــده اند. 
رهبــر انقلاب از فراموش كردن اين جبهه بندى به دره اى خطرناك 
در مقابل ملت ياد كردند و با تأكيد بر اينكه هر گاه اين جبهه بندى 
را فرامــوش كرديم ضربه خورديم، گفتنــد: تحول آفرينى هاى امام 
بزرگوار، دشمنان سرسخت، پر بغض و كينه، جنايتكار و متجاوزى 
دارد كــه ملت ايران براى مقابله بــا آنها بايد به همان نرم افزار امام 

بزرگوار يعنى ايمان و اميد مجهز باشد.

خبرگزارى فرانســه به نقل از منابع ديپلماتيك اعلام كرد كه جمهورى اســلامى ايران روز سه شنبه سفارت خود در عربستان را 
بازگشــايى مى كند. به گزارش ايســنا، خبرگزارى فرانسه به نقل از منبع ديپلماتيك در رياض اعلام كرد كه در سايه توافق اخير 
تهران و رياض، ايران روز سه شنبه سفارتش در عربستان را بازگشايى مى كند. اين منبع كه خواستار عدم فاش شدن نامش شده 
است تاكيد كرد كه بازگشايى سفارت ايران در رايض روز سه شنبه ساعت 6 بعد از ظهر(به وقت محلى) با حضور سفير جديد ايران 
در اين كشور انجام خواهد شد. پيش از اين رسانه ها اعلام كرده بودند كه عليرضا عنايتى،دستيار وزير و مديركل خليج فارس وزارت امور خارجه به عنوان سفير جديد 
جمهورى اسلامى ايران در عربستان تعيين شده است. اخيرا روزنامه فرامنطقه اى راى اليوم به نقل از منابع سياسى لبنانى اعلام كرد كه فيصل بن فرحان، وزير امور 
خارجه عربستان هفته آتى به ايران سفر خواهد كرد. اين منابع كه موثق توصيف شده اند بيان كردند كه وى حامل پيام ملك سلمان، پادشاه عربستان به سيد ابراهيم 
رئيســى، رئيس جمهور ايران اســت. منابع خبرى اعلام كردند كه اين پيام درخصوص گسترش روابط ميان دو كشور است. بن فرحان قرار است در اين سفر با سيد 
ابراهيم رئيسى، رئيس جمهور و ديگر مسئولان ايران ديدار و درخصوص آخرين تحولات در روابط دو كشور رايزنى كند. حسين اميرعبداللهيان و فيصل بن فرحان كه به 
منظور شركت در اجلاس دوستان بريكس به آفريقاى جنوبى سفر كرده بودند، در حاشيه اين نشست با هم ديدار و گفت وگو كردند. وزير امور خارجه از پيشرفت هاى 

خوب حاصل شده در روابط دوجانبه ابراز خرسندى كرد.

رئيس جمهور توجه دادن مردم و افكار عمومى به ويژه نسل جوان به نقطه تحول و كانونى 15 خرداد را يكى از وظايف ستاد كنگره ملى بزرگداشت 15 
خرداد عنوان كرد و اظهار داشت: برگزارى كنگره براى اين روز تاريخى مهم بوده، اما بخش اصلى آن آگاهى دادن مردم نسبت به اصل واقعه 15 خرداد 
است. يه گزارش ايسنا، سيد ابراهيم رئيسى در ديدار اعضاى كنگره ملى بزرگداشت شصتمين سالروز قيام تاريخى 15 خرداد، يكى از كاركردهاى مهم 
اين كنگره را يادآورى ظلم و جنايات رژيم پهلوى و همچنين بيان خدمات و دستاوردهاى انقلاب اسلامى براى مردم دانست و بر ضرورت تبيين خدمات 

و اقدامات صورت گرفته به نام نظام و انقلاب اســلامى، از تريبون هاى مختلف تاكيد كرد. وى انگيزه حضور مردم ورامين در واقعه تاريخى 15 خرداد را اميد به تغيير به نفع اســلام و مردم ايران 
دانست و افزود: آن روزى كه مردم ورامين حركت خود را آغاز كردند، در مقابل خود، رژيم تا بن دندان مسلح پهلوى را مى ديدند، اما با اميد و اميدوارى به تغيير حاضر به جانفشانى در اين راه 
شدند. وى عمق و فحواى پيام امام خمينى(ره) درباره 15 خرداد و فلسفه اعلام عزاى عمومى اين روز براى هميشه تاريخ را معطوف كردن توجهات به اين حركت تاريخى در نهضت اسلامى عنوان 
كرد و اظهار داشت: مبنا و اصل پيام امام(ره) نمادسازى از اين روز تاريخى و زنده نگهداشتن آن به عنوان نقطه تحول و حركت به سمت تغيير و وقوع انقلاب اسلامى بوده است كه بايد هماره 
مورد توجه باقى بماند. رئيس جمهور توجه دادن مردم و افكار عمومى به ويژه نسل جوان به اين نقطه تحول و كانونى را يكى ديگر از وظايف ستاد كنگره ملى بزرگداشت 15 خرداد عنوان كرد و 
اظهار داشت: برگزارى كنگره براى اين روز تاريخى مهم است، اما بخش اصلى آن آگاهى دادن مردم نسبت به اصل واقعه 15 خرداد است كه بايد با استفاده از ظرفيت دانش آموزان، دانشجويان و 

فرهيختگان ورامين براى ماندگار كردن اين روز تاريخى و زنده نگهداشتن راه و ياد شهداى اين روز محتواسازى صورت گيرد.

خبرگزارى فرانسه:تهران سه شنبه سفارتش در رياض را 
بازگشايى مى كند

رئيسى در ديدار اعضاى كنگره قيام 15 خرداد:

تبيين خدمات نظام و انقلاب اسلامى، از تريبون هاى مختلف ضرورى است
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گزيده خبر

هزينه وام مسكن براى متاهل ها 
چقدر است؟

قيمت هر برگ وام مســكن (تسه) نســبت به حدود يك ماه قبل روندى كاهشى 
داشــته و متاهل هاى ساكن تهران براى اخذ اين وام بايد حدود 82 ميليون تومان 
پرداخت كنند. به گزارش ايســنا، هر برگ اوراق وام مسكن (تسه) در خرداد سال 
1400، با قيمت 66 هزار و 400 تومان قيمت دارد. هر برگ اوراق تسهيلات مسكن 
در تير ســال 1400 با قيمت 85  هزار تومان، در مرداد با قيمت 89 هزار تومان و 
در شــهريور نيز با قيمت 88 هزار و 500 تومان داد و ســتد مى شود. اين اوراق در 
ماه مهر سال 1400 معادل 86 هزار و 400 تومان، در آبان ماه سال 1400 معادل 
83 هــزار و و 800 تومان  و در آذر نيز 82 هــزار و 900 تومان قيمت دارد. اوراق 
تســهيلات مسكن در دى  و بهمن ســال 1400 نيز با قيمت هاى 83 هزار و 600 
تومان و 81 هزار و 400 تومان معامله مى شــود. اين اوراق در سال 1401 معادل 
85 هزار و 200 و در سال 1402 نيز 85 هزار و 900 تومان قيمت داشته كه اين 
گزارش بر اساس قيمت سال 1402 نوشته شده است. قيمت اوراق براى مجردها و 
متأهل هاى تهرانى بر اين اساس، مجردهاى ساكن تهران مى توانند تا 280 ميليون 
تومان تسهيلات دريافت كنند كه شامل 200 ميليون تومان تسهيلات خريد مسكن 
و 80 ميليون تومان وام جعاله مى شود؛ لذا براى دريافت 200 ميليون تومان وام بايد 
400 برگه تسهيلات مسكن خريدارى كنند كه هزينه اين تعداد با اوراق 85 هزار و 
900 تومانى، 34 ميليون و 360 هزار تومان مى شود. همچنين با در نظر گرفتن 
80 ميليــون تومان وام جعاله كه براى آن بايد 160 ورق به مبلغ 13 ميليون و 
744 هــزار تومان خريدارى كنند، مجموع هزينه خريد اوراق به 48 ميليون و 

104هزار تومان مى رسد.

نايب رئيس اتاق ايران و پاكستان در گفتگو با ايبِنا:

حذف دلار از تجارت ايران و پاكستان به سود ماست
نايب رئيس اتاق بازرگانى ايران و پاكستان گفت: حذف دلار از تجارت دو كشور مى تواند 
باعث رونق و تســهيل صادرات و كاهش مشكلات ارزى شــود. امان اله شهنوازى نايب 
رئيس اتاق مشترك ايران و پاكستان در گفتگو با خبرنگار ايبِنا در خصوص تصميم دولت 
پاكستان مبنى بر اجراى سازوكار تهاتر در تجارت با ايران و حذف دلار در همكارى هاى 
بازرگانى تهران و اســلام آباد گفت: در صورت عملى شدن اين موضوع و امكان تهاتر بين 
ايران و پاكستان با افزايش چشمگير صادرات همراه خواهيم بود كه اتفاق بزرگ و مهمى 
است. خوشبختانه مراودات تجارى ايران و پاكستان حجم بالا و خوبى دارد كه اگرعلاوه 
بــر تهاتر، بتوان مبادلات مالى را با پول و ارز ملى دو كشــور انجام داد، پيشــرفت قابل 
توجهى شــاهد خواهيم بود.وى با تاكيد بر لزوم حــذف دلار از مبادلات ارزى و تجارى 
دو كشــور گفت: اين اتفاق مى تواند بســيارى از وابستگى ها و محدوديت هاى تجارى دو 
كشور را كاهش دهد، چراكه پاكستان نيز مشكلات و وابستگى فراوانى به دلار دارد. البته 

وابستگى به دلار، بيشتر به دولت پاكستان مربوط است و تجار و بازرگانان و حتى مردم 
اين كشور بيشتر به تجارت با ارز ملى تمايل دارند. در واقع، چون دلار آنچنان زيادى در 
دســترس آن ها نيست، به همين دليل ميل و رغبت آن ها براى تجارت با ارز ملى بيشتر 
است. شهنوازى ادامه داد: ارزش دلار نسبت به روپيه در پاكستان خيلى بالاست و قيمت 
دلار همواره نوسانات و افزايش زيادى در بازار دارد. قطعا پاكستان هم استقبال فراوانى از 
حذف دلار در تجارت دو كشــور خواهد كرد، چراكه تجار و فعالان اقتصادى ديگر نگران 
افت ارزش پول كشورشان در برابر دلار نيستند. نايب رئيس اتاق مشترك ايران و پاكستان 
ادامه داد: حذف دلار در تجارت دو كشور بيشترين تاثير مثبت و سود را براى ما دارد. از 
سوى ديگر، چون سياست پاكستان نيز بر پايه دلار نيست مى توانيم با سهولت بيشترى 
با اين كشور مبادلات مالى و ارزى داشته باشم. ضمن اينكه اقتصاد پاكستان هم با حدف 
دلار از ثبات بيشترى برخوردار خواهد شد. وى به حجم واردات و صادرات دو كشور اشاره 

كرد و افزود: واردات ما از پاكســتان بالغ بر 500 ميليون دلار است، در حاليكه صادرات 
ايران به پاكستان بيش از 2 ميليارد دلار است، در نتيجه با توجه به حجم بالاى صادرات، 
بيشتر به سود ماست كه به جاى دلار با ارز ملى يا تهاتر با اين كشور تجارت داشته باشيم.
شــهنوازى در پايان گفت: اميدوارم دولتمردان و بانك مركــزى هم حمايت ويژه اى در 
اين خصوص از ما به عمل آورند تا با روند حذف دلار از تجارت ايران و پاكســتان، شاهد 

دلارزدايى در تجارت منطقه و رونق روزافزون اقتصادى باشيم.

معاون بنياد مسكن انقلاب اسلامى از كاهش نرخ سود تسهيلات بانكى نهضت ملى مسكن به 18 درصد، پس از تصويب در شوراى عالى مسكن 
خبر داد. به گزارش ايبِنا، حميدرضا ســهرابى با بيان اينكه تا پيش از اين نرخ ســود تسهيلات نهضت ملى مسكن 23 درصد بوده است، گفت: 
كاهش نرخ سود تسهيلات يكى از مواردى بود كه در شوراى عالى مسكن با حضور رئيس جمهور مطرح شد و مورد موافقت قرار گرفت. معاون 
بنياد مسكن انقلاب اسلامى اضافه كرد: همچنين سقف وام 550 ميليونى براى همه شهر هاى كشور را شوراى پول و اعتبار هم تصويب و بانك 
مركزى به بانك هاى عامل ابلاغ كرده است. سهرابى ادامه داد: همچنين سود و پلكانى شدن در حال طى مراحل است كه به محض اجرايى شدن 
اين ابلاغ اطلاع رســانى خواهيم كرد.  مهرداد بذرپاش وزير راه و شهرســازى نيز پيش از اين با اعلام كاهش نرخ سود تسهيلات نهضت ملى مسكن، گفته بود: يكى از مشكلات پروژه ها 
بازپرداخت اقساط از سوى متقاضيان است. باتوجه به اينكه درصد تسهيلات بالاست با رئيس جمهور در اين خصوص صحبت شد كه وى موافقت كرد در اولين جلسه شوراى پول و اعتبار 
اين موضوع بررســى شــود. وزير راه و شهرســازى همچنين افزود: با استفاده از روش هاى مختلف كه نظام بانكى اجازه دهد، درصدد هستيم نرخ تسهيلات را پايين بياوريم و اين مساله 
يكى از اولويت هاى اصلى پيگيرى ما هست تا فشار كمترى به متقاضيان وارد شود. بذرپاش درباره افزايش وام نوسازى گفت: در نهضت ملى وام 550 ميليون تومان تصويب و ابلاغ شد. 
هدف گذارى بعدى ما كاهش نرخ ســود و پلكانى كردن آن اســت كه اكنون از سوى بانك مركزى پذيرفته شده؛ اما هنوز ناكافى است و بايد نرخ را كم كنيم. در حوزه بافت فرسوده نيز 
عدد همين است. سعى داريم از منابع موجود، سرمايه صندوق ملى مسكن را افزايش دهيم تا آن پشتوانه اى شود كه بتوانيم يارانه سود بافت هاى فرسوده را تأمين كنيم. اين كارى است 

كه در حوزه روستايى نيز انجام داده ايم.

عضو اتاق بازرگانى ايران گفت: ديدار رئيس كل بانك مركزى با رئيس صندوق بين المللى پول در تعاملات نهاد هاى اقتصادى دنيا موثر است. 
يحيى آل اسحاق، رئيس اتاق مشترك ايران و عراق در گفتگو با خبرنگار ايبِنا با بيان اينكه امكان دسترسى سريع به 6.7 ميليارد دلار از منابع 
ايران در صندوق بين المللى پول، اتفاق بســيار خوبى براى اقتصاد ايران است، تصريح كرد: خصوصيات استفاده از اين منبع مالى اين است كه 
خيلى ارزان و در اختيار است و از سويى كشور ها به تناسب امكاناتى كه دارند مى توانند از مزاياى صندوق بين المللى پول استفاده كنند. متاسفانه 

طى چند ســال گذشــته با وجود امكاناتى كه وجود داشــت دولت ها نتوانستند درست از آن بهره مند شوند. حال يك فرصت بســيار مناسب ايجاد شده تا در پى ديدار رييس كل بانك 
مركزى كشــورمان با رييس صندوق بين المللى پول بتوانيم از حق برداشــت خود به نفع اقتصاد كشور استفاده كنيم. وى با بيان اينكه 6.7 ميليارد دلار را مى توان در حوزه هاى مختلف 
سرمايه گذارى هدايت كرد، افزود: اين عدد مى تواند امكانات خوبى را در اختيار كشور قرار دهد تا در راستاى آن بتوان در پروژه هاى ملى سرمايه گذارى كرد. وى با تاكيد بر اينكه در گذشته 
يا سياست گذاران به سمت استفاده از پول صندوق بين المللى پول نمى رفتند و يا اينكه به جهت تحريم و برخى ديگر از مسايل سياسى اين اجازه برداشت داده نمى شد، خاطرنشان كرد: 
برداشت از منابع صندوق بين المللى پول، مى تواند در حوزه توليد، سرمايه گذارى و جبران كسرى هاى كه در فضاى اقتصادى داريم بسيار اثرگذار باشد. اميدوارم به زودى اين بودجه در 
بخش هاى كه نياز فراوان به آن است، هزينه شود و در پى آن بتوان زيرساخت هاى كشور را توسعه داد. همچنين بتوانيم نارسايى و كمبود هاى كه در بخش سرمايه گذارى (به خصوص 

حوزه توليد كه به تامين ماشين آلات، قطعات و... نياز دارد) وجود دارد را جبران كنيم.

رئيس اتاق مشترك ايران و عراق در گفتگو با ايبِنا:نرخ سود تسهيلات نهضت ملى مسكن 18 درصد مى شود

دريافت حق 6.7 ميليارد دلارى در ديدار كم سابقه
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گزيده خبر

دليل ماندن كارت هاى سوخت 
در شركت پست چيست؟

طى چند روز گذشته خبرى مبنى بر باقى ماندن حجم زيادى از كارت هاى سوخت در 
شركت ملى پست منتشر شد كه معاون فنى و بازرگانى شركت ملى پست مى گويد چند 
موضوع در اين زمينه موثر بوده است و مى توان به نشانى اشتباه و مسئله پرداخت اشاره 
كرد. محمد احمدى- معاون فنى و بازرگانى شركت ملى پست- در گفت و گو با ايسنا، 
درباره علت باقى ماندن حجم زيادى از كارت هاى سوخت در شركت پست، توضيح داد: 
ما در حوزه كارت سوخت چند موضوع داريم كه اولين آن اين است كه از نظر فرآيندى 
يك الى دو ايراد وجود دارد؛ اول اينكه مشخصا بسيارى از آدرس هايى كه بايد بر روى 
كارت ســوخت نوشته شــود، داراى ايراد هستند و عملا امكان توزيع درست مرسولات 
براى ما فراهم نمى شــود. وى افزود: دوستان سامانه هوشمند كارت سوخت هم به اين 
موضوع آگاه هستند كه چند دليل دارد؛ يكى از دلايل اين است كه مرسولات بر اساس 
ارتباطات وب سرويسى با پست ديتاى آنها از بانك اطلاعاتى و كد استاندارد پست گرفته 
نمى شــود، اين موضوع اگر كه در فرآيند ساير مرسولات انجام شود، بخش عمده اى از 
خطاهاى اصلاح نشانى خود به خود حل ميشود. بنابراين تعدادى از مرسولات به دليل 
عدم ارتباط وب سرويسى داراى نشانى اشتباه هستند.   احمدى گفت: اين اتفاق به دليل 
اينكه كارت سوخت به دليل وجود برخى مشكلات، توليد متوازنى در طول سال ندارد، 
بنابراين درخواست و سفارشها الان گرفته ميشود و بعد دو الى سه ماه متوقف مى شود 
و سپس حجم زيادى از درخواستها را توليد مى كنند. سال گذشته تقريبا از ماه شهريور 
به بعد تا نزديك دى ماه، پســت عدد پايينى كارت سوخت را تحويل گرفت. در بعضى 
ماه ها ميزانش كم بوده اما به طور مثال در ماه هاى بهمن و اســفند اين اعداد به 700 

هزار تا مرسوله هم مى رسيد؛ بنابراين اين بحث، دو تا ايراد ايجاد مى كند.

آژانس بين المللى انرژى:

ظرفيت جهانى جديد تجديد پذيرها امسال يك سوم رشد مى كند
ظرفيــت جهانى جديد تجديد پذيرها امســال يك ســوم 
رشــد مى كند آژانس بين المللى انــرژى (IEA) اعلام كرد 
ظرفيت جديد نيروى تجديدپذير در سطح جهانى در سايه 
سياستهاى دولتى قوى تر و نگرانيها پيرامون امنيت انرژى، 
امسال يك ســوم رشــد مى كند. به گزارش ايسنا، آژانس 
بين المللى انرژى در گزارش "بازار انرژى تجديدپذير" اعلام 
كرد ظرفيت جديد تجديدپذيرها در سطح جهانى، امسال به 
ميزان 107 گيگاوات رشــد خواهد كرد كه بزرگترين رشد 
ظرفيت تاكنــون خواهد بود و به بيــش از 440 گيگاوات 
خواهد رسيد. انتظار مى رود سال آينده ظرفيت جهانى برق 
تجديدپذير، به 4500 گيگابايت رشد كند كه معادل مجموع 
توليــد نيروى چين و آمريكا با يكديگر اســت. فاتح بيرول، 
مدير اجرايى آژانس بين المللى انرژى اظهار كرد: خورشيدى 
و بادى، پرچمدار توسعه سريع اقتصاد انرژى جهانى جديد 
هســتند. امسال جهان ميزان بالاى كم سابقه اى از ظرفيت 
نيروى تجديدپذير را به سيستم هاى برق اضافه خواهد كرد 
كه بيش از مجموع ظرفيت آلمان و اسپانيا به اتفاق يكديگر 
خواهد بود. در اروپا، رشد انرژى تجديدپذير در قلب واكنش 
اين بلوك به بحران انــرژى پس از آغاز جنگ اوكراين قرار 
دارد. تدابير سياســت جديد همچنين به رشد ظرفيت قابل 

توجــه در آمريكا و هند طى دو ســال آينده كمك خواهد 
كرد. آژانــس بين المللى انرژى اعلام كــرد: انتظار مى رود 
چيــن در حدود 55 درصد از رشــد جهانى ظرفيت نيروى 
تجديدپذير در سال هاى 2023 و 2024 سهيم باشد. طبق 
گزارش آژانس بين المللى انرژى، رشد ظرفيت فتوولتائيك 
خورشيدى، دو ســوم از رشد امسال ظرفيت تجديدپذيرها 
را تشــكيل مى دهد و انتظار مى رود روند رشد آن در سال 
2024 ادامه پيدا كند. قيمت بالاى برق هم عامل رشد سريع 
تر فتوولتائيك خورشيدى پشت بامى بوده است. پيش بينى 
مى شود ظرفيت جديد نيروى بادى در سال 2023 بر مبناى 
سال به سال، تقريبا 70 درصد رشد كند كه به دليل تكميل 
پروژه هايى خواهد بود كه بــه دليل محدوديتهاى كرونايى 
در چين و مســائل زنجيره تامين در آمريكا و اروپا به تاخير 
افتاده بودند. با اين حال، رشــد بيشــتر در سال 2024 به 
اين بســتگى خواهد داشت كه آيا دولتها مى توانند حمايت 
سياستى بيشترى را براى پرداختن به چالش ها در خصوص 
مجوزدهى و طراحــى مناقصه هاى ظرفيت فراهم كنند. بر 
اســاس گزارش رويترز، سرمايه گذارى بيشــتر در ارتقاى 
شبكه ها براى يكپارچه كردن حجم بالاتر تجديدپذيرها در 

سيستم هاى برق نيز ضرورى است.

از خشكسالى گرفته تا بارندگى هاى سيل آسا، تغييرات جوى ناگهانى به شدت به اروپا آسيب زده و بخشى از قسمت هاى اين 
منطقه را به شدت آسيب پذير كرده است.  به گزارش ايسنا، اكثر نقاط اتحاديه اروپا در ماه هاى اخير با شرايط جوى نامساعد 
روبرو شدند. عدم بارندگى، موج گرماى شديد و سيل سنگين در مناطق متعدد در سراسر كشورهاى حاشيه درياى مديترانه 
مانند اسپانيا و ايتاليا، به وضعيتهاى وخيم منتهى شده است. محققان اتحاديه اروپا مى گويند اكنون جنوب اروپا آماده تابستانى 
مى شــود كه خشك تر از تابستان ســال گذشته است كه بدترين خشكسالى 500 سال گذشــته را داشت. بعضى از مناطق 
اتحاديه اروپا در طول زمستان و بهار با كمبود آب روبرو شدند و كشاورزان انتظار دارند اين كمبود تاثير منفى جدى بر دام و 
محصولاتشان داشته باشد. طبق اعلام ديده بان خشكسالى اروپايى، درست بيش از 20 درصد از قلمرو به اتحاديه اروپا در حال حاضر تحت هشدار خشكسالى و 
3.2 درصد تحت هشدار قرار دارد. چندين سال خشكسالى، ذخاير آب هاى زيرزمينى را تقليل داده و باعث كاهش سطح آب مخازن و رودخانه ها به ميزان اندك 
شــده اســت. پرتغال و اسپانيا بزرگترين تاثير عدم بارندگى را مشاهده كردند اما كشــورهاى منطقه بالتيك و اسكانديناوى هم خاك خشك تر از حد معمولى را 
تجربه مى كنند. 26 منطقه از 101 منطقه فرانســه، در معرض ريسك بالاى خشكسالى تا پايان تابستان امسال هستند. كشورهاى جنوبى اتحاديه اروپا به ميزان 
فزاينده نگران تاثيرى هستند كه خشكسالى بر بخش كشاورزى آنها خواهد گذاشت. پرتغال به نمايندگى از فرانسه، ايتاليا و اسپانيا گزارشى را ارائه كرده كه تصوير 
نگران كننده اى از آينده را نشان مى دهد. بعضى از كشورهايى كه از خشكسالى آسيب بيشترى ديده اند، خواستار منابع مالى از ذخيره كشاورزى اين بلوك شدند 

كه صندوقى به اعتبار 450 ميليون يورو بوده و براى حمايت از كشاورزان در شرايط استثنايى پيش بينى شده است.

ســخنگوى صنعت برق گفت: در راستاى برنامه ى ساخت 10 هزار مگاوات نيروگاه اختصاصى صنايع كشور، دو واحد توليد برق 
قدس سمنان با ظرفيت توليد برق 336 مگاوات، انرژى خود را به صنايع تحت قرارداد خود تزريق كرد. مصطفى رجبى مشهدى 
در گفت و گو با ايســنا، اظهار كرد: با بهره بردارى از اين نيروگاه، امكان تامين برق بدون محدوديت صنايع تحت پوشــش در كل 
سال فراهم است و مشتركان طرف قرارداد واحد توليد برق سمنان تا ظرفيت تزريقى به شبكه مشمول برنامه ى مديريت مصرف 
نخواهند شد. وى با بيان اينكه هماهنگى هاى لازم براى تامين انرژى كامل صنايع صورت گرفت و تصميمات در اين بخش، ابلاغ 

شد، گفت: براى 92 درصد از مشتركان صنعتى كه واحدهاى صنعتى و صنفى كوچك هستند هيچ محدوديتى در تامين برق اعمال نشده است. سخنگوى صنعت برق 
با بيان اينكه براى واحدهاى صنعتى كه در شهرك هاى صنعتى واقع شده اند، يك نصف روز در هفته به ميزان 12 ساعت، محدوديت در مصرف برق برنامه ريزى شده 
كه اين واحدها مى توانند اين 12 ساعت عدم مصرف برق را در روزها و ساعات ديگر جبران كنند، اظهار كرد: بر اساس برنامه ريزى هاى صورت گرفته با كمبود توليد 
ناشى از محدوديت برقى، مواجه نخواهند شد وحتى بيشتر از سال گذشته به آنها خواهيم داد. رجبى مشهدى با بيان اينكه براى 440 واحد بزرگ صنعتى همچون 
فولاد و سيمان نيز به گونه اى برنامه ريزى شده كه فرآيندهاى انرژى بر را به برخى ساعات غيرپيك منتقل كنند، گفت: در سال گذشته با رشد مصرف انرژى در بخش 

صنايع، نيز هيچ مشكلى در توليد سيمان و فولاد و ديگر واحدهاى صنعتى وجود نداشت.

اولين نيروگاه اختصاصى صنايع، برق خود را به شبكه سراسرى تزريق كردكدام كشورهاى اروپايى در برابر خشكسالى آسيب پذيرتر هستند؟

به گزارش مركز اطلاع رســانى شهردارى كرمانشــاه، دكتر نادر نوروزى شهردار 
كرمانشاه، امروز(12 خرداد) در آيين افتتاح اين پارك، توسعه فضاى سبز را يكى 
از مطالبات جدى مردم كرمانشاه عنوان و آن راعاملى براى ايجاد شادى و نشاط 
و ســلامت در جامعه عنوان كرد.وى افزود: توسعه فضاى سبز و احداث پارك ها 

همواره يكى از اولويت هاى شهردارى بوده كه با جديت در حال پيگيرى است.
نوروزى از برنامه ريزى براى احداث يك پارك بزرگ در هر منطقه شهردارى خبر 
داد و افزود: پاركى كه امروز شــاهد افتتاح آن هستيم به همت شهردارى منطقه 

پنج و سازمان سيما، منظر و فضاى سبز شهردارى كرمانشاه احداث شده است.
وى افزود: وســعت فعلى اين پارك يك هكتار است و برنامه هايى براى توسعه آن 
داريم . شــهردار كرمانشاه افزود: همچنين قرار است برخى تجهيزات و وسايل نيز 

به اين پارك اضافه شود.
_______________________________

اولين مركز "معاينه فنى" خودروهاى سبك شهردارى 
كرمانشاه افتتاح شد

اولين مركز معاينه فنى خودروهاى ســبك ســازمان حمل و نقل بار شهردارى 
كرمانشاه افتتاح شد.نادر نوروزى شهردار كرمانشــاه، امروز(12 خرداد) در آيين 
افتتاحيه اين مركز با اشــاره به اهميت سلامت خودرو در بهبود ترافيك شهرى 
گفت: نقص فنــى خودرو همواره يكى از عوامل مهم در بروز تصادفات اســت و 
همين تصادفات نقش مهمى در ايجاد ترافيك شهرى دارد. وى افزود: با توجه به 
اين مســئله سلامت خودرو مى تواند به بهبود تردد و روان شدن ترافيك شهرى 
كمك كند. شهردار كرمانشاه گفت: در همين راستا با پيگيرى هاى صورت گرفته 
توانستيم مجوز راه اندازى مركز معاينه فنى خودروهاى سبك را از شوراى ترافيك 
وزارت كشور بگيريم. وى افزود: با توجه به اينكه در ورودى ابتدايى شهرك الهيه 
ســوله بلا استفاده اى داشتيم، تصميم بر اين گرفته شد كه مركز معاينه فنى در 
اين مكان راه اندازى شود. نوروزى گفت: كار تجهيز سوله ظرف يك و نيم انجام 
گرفت و امروز شاهد افتتاح اين مركز هستيم. به گفته شهردار كرمانشاه حدود يك 

ميليارد تومان اعتبار صرف راه اندازى اين مركز شده است.
_______________________________

توسعه فضاى سبز در دستور كار شهردارى است 
 تحقق مطالبه شهروندان پس از 20 سال

شــهردار كرمانشاه گفت: يكى از اهداف شهردارى توسعه فضاى سبز و گسترش 

تفرجگاه هاى  و  پارك هــا 
محلى است، در اين راستا 
در شهرك شهردارى يك 
پارك افتتاح شــد كه در 
خواهد  پيدا  توسعه  آينده 
كــرد. نــادر نــوروزى در 
حاشيه افتتاح مركز معاينه 
فنى حمل بار شــهردارى 
پارك شهرك  و  كرمانشاه 

شــهردارى در گفت وگو با خبرنگار ايمنا، اظهار كرد: نخستين مركز معاينه فنى 
حمل بار شــهردارى كرمانشاه با اخذ مجوز از شــوراى ترافيك وزارت كشور و با 
هدف تســهيل در معاينه فنى خودروهاى سبك شــهروندان، خودروهاى سبك 
شــهردارى و حدود هفت هزار تاكسى شهر كرمانشاه طى مدت 45 روز با تلاش 
همكاران شــهردارى و ســازمان حمل ونقل بار تجهيز شد و آن را با هدف تأمين 
سلامت و امنيت شهروندان، مسافران تاكســى ها و رانندگان افتتاح كرديم. وى 
افزود: معابر متعددى براى تسهيل تردد خودروها و ايجاد رينگ ترافيكى در اطراف 
شهر كرمانشــاه در حال احداث اســت كه مى توان به معبر زيباشهر به شهرك 
صادقيه، معبر شــهرك امام خمينى (ره) به شــهرك مهديه، اجراى ادامه معبر 
شهيد دايى پور به شهرك ملاحسينى و محله جعفرآباد اشاره كرد كه سبب كاهش 
ترافيك مركز شهر خواهد شد و اين اقدامات در راستاى ايجاد رينگ ترافيكى شهر 
كرمانشاه است. شهردار كرمانشاه خاطرنشان كرد: معبر ديگرى كه شهرك ولايت 
را به شــهرك دولت آباد و ورودى اصلى شــهرك الهيه متصل و تردد در قسمت 
غربى كرمانشاه را تسهيل مى كند، پس از 20 سال مطالبه شهروندان با محوريت 
شــهردارى منطقه شش در حال اجرا است. نوروزى تصريح كرد: فاز نخست اين 
معبر با عرض 35 و به طول 350 متر، شهرك ولايت را به معبر اصلى الهيه متصل 
مى كند، با احداث اين معبر شــهرك هاى اقمارى حاشيه الهيه از جمله شهرك 
ولايت از بن بست خارج مى شوند؛ تمام اين پروژه ها بايد انتهاى خردادماه به پايان 

برسد و هم اكنون 60 تا 70 درصد پيشرفت فيزيكى داشته است.
بهره بردارى از پروژه تقاطع غيرهمسطح سپاه تا تيرماه 

سال جارى

وى تاكيد كــرد: براى پروژه 
تقاطع غيرهمســطح ميدان 
نصب شده  روزشــمار  سپاه 
بود و اعلام كرده بوديم پايان 
خردادماه افتتاح خواهد شد، 
اما همان طور كه همشهريان 
مطلع هســتند شاهد حادثه 
ســقوط جرثقيل بوديم و تا 
جايگزيــن شــدن جرثقيل 

توســط پيمانكار نهايت دو هفته در افتتاح پــروژه تأخير مى افتد، اميدواريم اين 
طرح مهم نيمه دوم تيرماه به بهره بردارى برســد. شــهردار كرمانشاه اضافه كرد: 
يكى از اهداف شهردارى توسعه فضاى سبز، گسترش پارك ها و تفرجگاه ها محلى 
است، در اين راستا در شهرك شهردارى يك پارك افتتاح شد كه در آينده توسعه 
پيدا خواهد كرد. نوروزى ادامه داد: احداث چنين پارك هايى به تأمين ســلامتى، 
نشاط و ورزش اهالى محله به ويژه بانوان و نوجوانان كمك خواهد كرد. وى گفت: 
شهردارى در هر منطقه در حال احداث پارك و گسترش فضاى سبز است، امروز 
در منطقه پنج يك بوســتان به بهره بردارى رسيد و در منطقه شش نيز احداث 
پارك رو به پايان اســت. شهردار كرمانشــاه افزود: اميدوارم با افتتاح پارك هاى 
در حال ســاخت به سرانه فضاى سبز شهر و نشــاط شهروندان كرمانشاه كمك 

شود. به گزارش ايمنا، شهردار كرمانشــاه جمعه _ دوازدهم خردادماه _ اقدام به 
افتتاح دو پروژه مركز معاينه فنى حمل بار شــهردارى و پارك شهرك شهردارى 

كرمانشاه كرد.
__________________________________

شهردار كرمانشاه:
"قره سو" تا يك سال ديگر زيبا مى شود

ايسنا/كرمانشاه شهردار كرمانشاه 
از برنامه يك ساله براى لايروبى 
"قره سو" و ساماندهى و زيباسازى 
حاشــيه هاى اين رودخانه خبر 
دارد. نــادر نــوروزى در گفت و 
گو با ايسنا، با اشاره به پاكسازى 
رودخانــه قره ســو از فاضلاب 
در محــدوده كمربندى غربى تا 
كمربندى شــرقى گفت: تفاهم 
نامه اى با شــركت آب منطقه اى 

در حال انعقاد اســت كه طى آن بهره بردارى از رودخانه قره ســو و حريم آن در 
محدوده شــهر به شهردارى واگذار شود.وى افزود: با انعقاد اين تفاهم نامه پارك 
حاشيه اى قره سو كه بخشى از آن ايجاد شده، مجددا احيا خواهد شد.وى افزود: 
به محض انعقاد تفاهم نامه تمام كارهاى ساماندهى رودخانه قره سو آغاز مى شود و 
تمام تلاش ما اين است كه با تبديل اين رودخانه به يك مركز تفرجگاهى بتوانيم 
گامى موثر در جهت رونق گردشــگرى شهر كرمانشــاه برداريم.به گفته شهردار 
كرمانشــاه در صورت انعقاد اين تفاهم نامه، تمام كارهاى ساماندهى اين رودخانه 
ظرف كمتر از يك سال انجام مى شود. نوروزى گفت: همچنين برنامه داريم بستر 
رودخانه قره سو نيز لايروبى شود. شهردارى كرمانشاه از احداث پل جديد بر روى 
رودخانه قره ســو در محدوده كمربندى غربى خبر داد و افزود: با احداث اين پل، 

گره ترافيكى جنوب به شمال شهر كرمانشاه تا حد زيادى مرتفع مى شود.
__________________________

رئيس سازمان حمل و نقل مسافر شهري شهرداري كرمانشاه :
 60 دستگاه اتوبوس به شركت كنندگان در جشن سلام 

فرمانده 2 خدمات رساني كردند

محمــد مهدى احمدى رئيس ســازمان مديريت حمل و نقل مســافر شــهرى 
شهردارى كرمانشاه گفت: 60 دستگاه اتوبوس  به منظور جابه جايى دانش آموزان 
نواحى آموزش و پرورش كرمانشــاه به صورت رايگان جهت شــركت در جشن 
ســلام فرمانده 2 خدمات رســانى كردند. وى افزود: اتوبوس ها به دانش آموزان از 
تمامى مدارس نواحى يك، 2 و ســه شهر كرمانشــاه براى حضور در اين جشن 
به صورت رفت و برگشــت و رايگان خدمات رسانى كردند.رئيس سازمان حمل و 
نقل مســافر شهرى شهردارى كرمانشاه تصريح كرد: سازمان حمل و نقل مسافر 
كرمانشــاه مراسم عبادى، سياســى نماز جمعه  را پوشش مى دهد. وى گفت: به 
منظور جابه جايى نمازگزاران حدود 30 دستگاه اتوبوس  در شهرك هاى حاشيه اى 
به صورت رايگان خدمات رسانى مى كنند. احمدى تاكيد كرد: سازمان حمل و نقل 
مسافر كرمانشــاه در تمام مراسم ملى، مذهبى و تجمعى به منظور جا به جايى 

جمعيت اتوبوس به صورت رايگان در اختيار مردم قرار مى دهد.
______________________________

100مكان مخروبه در محله كم برخوردار آقاجان 
كرمانشاه تخريب شد

جام جم آنلاين؛ شهردار منطقه هشــت كرمانشاه گفت: 100 مكان مخروبه كه 
محل تجمع معتــادان متجاهر در محله آقاجان كرمانشــاه بود به صورت كامل 
تخريب شــد و در حال حاضر روزانه 700تا 800تن نخاله توســط شهردارى از 
اين محله خارج ميشــود. معنوى گفت: تخريب كامل اين منازل علاوه بر اينكه 
در دســتور كار شهردارى بود جز درخواست ساكنان دائم محله آقا جان نيز بوده 
چراكه به محل تجمع كارتن خواب ها و معتادان متجاهر تبديل شده بود. معنوى 
افزود: نيروهاى شــهردارى منطقه هشت در محله آقاجان مستقر و مشغول كار 
هستند چرا كه جمع آورى و انتقال نخاله هاى منازل تخريب شده كارى زمان بر 
است و احتمالا 10روز آينده به اتمام خواهد رسيد. شهردار منطقه هشت كرمانشاه 
تجمع و دپوى زباله را از ديگر معضلات محله آقاجان كرمانشاه دانست و تصريح 
كرد: ضايعاتى هاى متعددى در اين محله مستقر هستند كه زباله گردها پس از 
جمع آورى نخاله، آن را به اين محله حمل ميكردند كه به تبع بخش عمده اى از 
آن در كوچه ها و معبرها رها ميشد و علاوه بر آلودگى محيطى، سلامت ساكنان 
را به خطر انداخته بود به همين دليل رسيدگى به اين موضوع به سرعت در دستور 
كار شهردارى قرار گرفت. وى افزود: هم اكنون تمامى معابر اصلى محله آقا جان از 
زباله پاكسازى شده است و روزانه از اين محله بازديد داريم و از نزديك در جريان 
انجام كارها هستيم. اين مسوول ياد آور شد: هم اكنون نيروهاى منطقه هشت در 
آقا جان مستقر هستند و روزانه بيست تا بيست و پنج تن زباله جمع آورى كرده و 
از اين محل خارج مى كنند كه باعث بهترشدن سيماى شهرى آقا جان و رضايت 
شهروندان شده است. وى با اشاره به اينكه مشاركت از مقوله هاى بسيار مهم در 
كاهش مشكلات شــهرى و ارتقا كيفيت خدمات ارايه شده است، گفت: از مردم 
آقا جان درخواست داريم كه براى حل مشكلات خودشان با شهردارى و يا ساير 
دستگاه هاى اجرايى مرتبط همچون فرماندارى و نيروى انتظامى همكارى داشته 
باشند. شهردار منطقه هشــت خاطر نشان كرد: در راستاى ارتقا سطح فرهنگى 
خانوارهاى آقا جان هم اكنون گروه جهادى شــهيد حسن ادبيان در مسجد اين 
محله مســتقر هستند و خدماتى را به ساكنان ارايه مى دهند كه در آينده دامنه 
اين خدمات گسترده تر و متنوع تر خواهد شد. وى تجمع معتادان متجاهر را از 
ديگر معضلات محله آقاجان دانست و تصريح كرد: گرچه رفع اين مشكل در حوزه 
وظايف شــهردارى نيست اما توسط شهردارى بخشى از معتادان جمع آورى و به 
كمپ هاى ترك اعتياد فرستاده شده اند اما با توجه به آمار بالاى آنها به همكارى 
فرماندارى، اســتاندارى و دادستانى نياز است كه البته مسوولان اين دستگاه ها، 
موضوع را در دســتور كار خود قرار داده اند معنوى گفت: جمعيت آقاجان حدود 
20تا 22 هزار نفر اســت اما متاســفانه شبانه بيش از سه هزار نفر براى گذراندن 
شب خود وارد اين محله ميشدند كه عموما معتادان متجاهر و كارتن خواب بودند. 
شهردار منطقه هشت ياد آور شد: اخيرا وزير كشور در سفر به كرمانشاه از محله 
آقا جان بازديد و از نزديك در جريان برنامه هاى در دست اقدام در اين محل قرار 
گرفت و از تغييرات ايجاد شده نسبت به گذشته، ابراز خرسندى داشت. در استان 
كرمانشاه 13محله حاشيه نشين بحرانى وجود دارد و آقا جان يكى از اين محلات 

است كه در جنوب غربى شهر كرمانشاه قرار دارد .

پارك يك هكتارى شهرك "شهردارى" كرمانشاه با حضور جمعى از مسئولين شهردارى و شوراى شهر افتتاح شد.
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گزيده خبر

معاون صادرات ايران خودرو خبر داد:
از سرگيرى صادرات خودروهاى تجارى و خدمات 

مهندسى به تركمنستان
معاون صادرات و امور بين الملل گروه صنعتى ايران خودرو از آغاز مذاكرات 
براى صادرات مجدد خودروهاى تجارى ســنگين و نيمه سنگين و خدمات 
فنى و مهندسى به كشور تركمنستان خبر داد.ايكوپرس- اميرعباس فرنودى 
با بيان اين كه در حاشــيه ســفر رييس شوراى مصلحت خلق تركمنستان 
به كشــورمان، مذاكرات اوليه عليمردان عظيمى، مديرعامل گروه صنعتى 
ايــران خودرو با محمدخان چاكيف، مديــر آژانس حمل و نقل و ارتباطات 
وابسته به كابينه وزراى تركمنســتان براى صادرات به اين كشور در محل 
نهاد رياســت جمهورى، صورت گرفته اظهار كرد: در دور تازه همكارى ها، 
صادرات خودروهاى تجارى ســنگين و نيمه سنگين، حمل  و نقل عمومى 
شــامل اتوبوس و ... همچنين صادرات خدمات فنى و مهندســى به كشور 
تركمنســتان در دستور كار قرار گرفته اســت.وى با تاكيد بر توسعه شبكه 
خدمات پس از فروش محصولات ايران خودرو در تركمنســتان، اظهار كرد: 
پيــش از اين محصولات مختلف گروه صنعتى ايران خودرو به اين كشــور 
صادر شــده و اين آمادگى در شــبكه خدمات پس از فروش وجود دارد كه 
قطعات يدكى و خدمات پس از فروش مناسبى را به مشتريان اين محصولات 
ارايه كند.فرنودى با اشــاره به رويكرد ســودآورى در فعاليت هاى صادراتى 
گروه صنعتى ايران خودرو خاطرنشان كرد:  با توجه به استقبال بالاى مردم 
كشورهاى عضو CIS شامل بازارهاى روسيه، ارمنستان، بلاروس، تركمنستان 
و آذربايجان، برنامه هاى صادراتى مناسبى در نظر گرفته ايم و درصدد توسعه 

سهم بازار محصولات گروه صنعتى ايران خودرو در اين بازار هستيم.
در نشست رئيس هيات عامل ايميدرو با نماينده مهريز، بافق، بهاباد، ابركوه 

و خاتم مطرح شد:
خرمى شاد: سرمايه گذارى 1641ميليارد ريالى 

ايميدرو در توسعه زيرساخت هاى شهرستان هاى يزد
رئيــس هيات عامل ايميدرو اعلام كرد: ميزان ســرمايه گذارى ايميدرو در 
توســعه زيرساخت هاى برخى شهرستان هاى استان يزد به بيش از 1641 
ميليارد ريال مى رسد.به گزارش روابط عمومى ايميدرو، امير خرمى شاد در 
نشست با محمدرضا صباغيان نماينده مهريز، بافق، بهاباد، ابركوه و خاتم در 
مجلس شوراى اســلامى كه در خصوص اقدامات انجام شده در زيرساخت 
هاى شهرستان هاى نامبرده برگزار شد، افزود: ايميدرو توسعه زيرساخت ها 
را از طريق طرح ايجاد توسعه زيربناهاى لازم در معادن دنبال مى كند.وى در 
تشريح سرمايه گذارى هاى ايميدرو در زيرساخت شهرستان هاى استان يزد 
گفت: از جمله اين پروژه و طرح ها مى توان به احداث راه معادن اسمالون با 
سرمايه گذارى 791 ميليارد ريال و سرمايه گذارى 620 ميليارد ريالى براى 
تجهيزات انتقال برق مســير اسمالون-مروست اشاره كرد.خرمى شاد افزود: 
احداث جاده سورك-قلعه خرگوشى با سرمايه گذارى 350 ميليارد ريال با 

مشاركت وزارت راه و شهرسازى در حال انجام است.
انتخاب زيگورات سنتر سيرجان به عنوان مركز خريد 

برتر در كشور
مركز خريد زيگورات سنتر به عنوان مركز خريد برتر در حوزه بهره بردارى 
مراكز خريد نوظهور در ســال 1401 انتخاب شد.به گزارش روابط عمومى 
گروه مالى گردشگرى، نهمين همايش تقدير و تجليل از برترين هاى مراكز 
خريد و فروشــگاه هاى زنجيرى ايران IRAN RETAIL AWARDS با حضور 
مديران و مالكان مراكز خريد تجارى كشــور برگــزار و از منصور زيدآبادى 
نژاد به عنوان مديرعامل شركت توسعه مجتمع هاى خدماتى رفاهى پارس 
زيگورات با اهداى لوح تقدير و نشــان برتر تقدير شد.مركز خريد زيگورات 
سنتر در اسفند ماه ســال 1400 با حمايت  رياست گروه مالى گردشگرى 
افتتاح و با حضور برندهاى مطرح و با اشــتغال 700 نفر توانسته است گام 
بزرگى در مسير پيشرفت و خدمات رفاهى گردشگرى سيرجان برداردمركز 
خريد زيگورات سنتر به عنوان مركز خريد برتر در حوزه بهره بردارى مراكز 

خريد نوظهور در سال 1401 انتخاب شد.
رونمايى از خدمات و محصولات نوين بانك صادرات 

ايران در نمايشگاه صنعت مالى
پانزدهمين نمايشگاه صنعت مالى (بورس، 
بانك و بيمه) شــاهد رونمائى از محصولات 
جديد بانك صادرات ايران و شــركت هاى 
تابعه و همچنين برپايى كلاس هاى رايگان 
آموزشى در جايگاه اين بانك خواهد بود.به 
ايران،  بانك صادرات  گزارش روابط عمومى 
همزمــان با برپايى پانزدهمين نمايشــگاه 

بورس، بانك و بيمه، 16 تا 19 خردادماه ســال جارى در محل دائمى نمايشگاه هاى 
بين المللى تهــران، كارگزارى اين بانك با ارائه كلاس هاى آموزشــى در حوزه بازار 
سرمايه، ارائه انواع خدمات مالى و مشاوره اى با حضور مديران ارشد بانك و مديران 
عامل شركت هاى تابعه در سالن 40 اين نمايشگاه حضور خواهد داشت. كارگاه هاى 
آموزشــى «آشنايى با صنعت بيمه و تحليل آن در بازار سرمايه» روز سه شنبه 16 
خرداد از ساعت 13 الى 14 توسط امير شكاريان، «تحليل صنعت بانكدارى با تمركز 
بر نماد بانك صادرات ايران» توســط دكتر حســن كاظم زاده در روز سه شنبه 16 
خرداد از ساعت 14 الى 15، «آشنايى با بورس كالا» توسط حسين كرمى چهارشنبه 
17 خرداد ساعت 14الى 15، كارگاه «مديريت پرتفوى با كمك ابزار GE» پنج شنبه 
18 خرداد ســاعت 11 الى 12 توســط دكتر على حسنى، كارگاه «تحليل صنعت 
پالايش و پتروشيمى» پنج شنبه 18 خرداد ساعت 14 الى 15 توسط دكتر مصطفى 
محبى مجد و كارگاه «آشــنايى با بازار برق بورس انرژى» جمعه 19 خرداد ساعت 
14 الى 15 توسط ولى اله نگينى و مراسم رونمايى از باشگاه مشتريان كارگزارى اين 
بانك پنج شــنبه 18 خردادماه  از ســاعت 13 تا 14 برگزار خواهد شد ضمن اينكه 
افتتاح حساب الكترونيكى مشتريان در اين كارگزارى براى انجام معاملات در سهام 

در بازار بورس و خريد در بورس كالا از ديگر خدمات قابل ارائه در اين غرفه است.

مديرعامل گروه خودروسازى سايپا گفت: شرط موفقيت در 
صنعت خودرو اتكا به اقتصاد مقاومتى در تمام اركان است و 
بر همين اســاس در ســايپا نيز اين موضوع از ابتداى حضور 
تيــم جديد مديريتى در دســتور كار قرار گرفته و ريســك 
محصول در تهديد خارجى و موانع داخلى بررســى و برنامه 
ريزى هاى مناسبى در اين جهت آغاز و در حال انجام است.

به گزراش سايپانيوز، نهمين كنگره انجمن علوم صوتى ايران 
در دانشگاه علم و صنعت با حضور سردار سرتيپ سيد مهدى 

فرحى، جانشــين وزير دفاع و پشــتيبانى نيروهاى مسلح، عباس على آبادى، مديرعامل 
شركت مپنا، محمدعلى تيمورى، مديرعامل گروه خودروسازى سايپا، سيد ميعاد صالحى، 
مديرعامل شــركت راه آهن و جمعى از اســتادان و دانشجويان مرتبط اين حوزه برگزار 
شــد.در اين مراســم محمدعلى تيمورى، مديرعامل گروه خودروسازى سايپا با اشاره به 
جذابيت صنعت خودرو گفت: صنعت خودرو در جهان ســومين صنعت بزرگى است كه 

بيــش از 3 هزار ميليارد دلار در آن گردش مالى وجود دارد و 
ســهمش در اقتصاد جهانى 10 درصد اســت و باعث اشتغال 
60 ميليون نفر در جهان شده و بيشترين صادرات كشورهاى 
صنعتى همچون ژاپن و آلمان را شــامل مى شود و بر همين 
اساس براى همه كشورها مهم و جذاب است.او افزود: در سال 
2022 حدود 85 ميليون دستگاه خودرو در جهان توليد شده 
و البته ظرفيت توليد جهانى بيش از اين تعداد است كه بر اين 
اساس ميلياردها دلار سرمايه سربار جذب نشده وجود دارد و 
لذا بسيارى از خودروسازان بزرگ دنيا براى جذب اين مبلغ هنگفت تلاش هاى متعددى 
در ساير كشورهاى دنيا جهت عدم شكل گيرى اين صنعت و جذب آن به نفع خود انجام 
مى دهند.تيمورى تصريح كرد: در ســال 2022 سهم بازار خودروهاى الكتريكال (تمام 
برقى و هيبريدى) 13 درصد توليد كل خودرو در دنيا بوده است و نسبت به مدت مشابه 

در سال 2021 رشدى بيش از 50 درصد حاصل شده است. 

كاهش هزينه اوراق وام مسكن 
قيمت هر برگ وام مســكن (تســه) روندى كاهشــى داشته و 
متاهل هاى ساكن تهران براى اخذ اين وام بايد حدود 82 ميليون 

تومان پرداخت كنند. به گزارش ايبِنا، هر برگ اوراق وام مســكن 
(تســه) در خرداد ســال 1400، با قيمت 66 هزار و 400 تومان 
قيمت دارد. هــر برگ اوراق تســهيلات 
مسكن در تير ســال 1400 با قيمت 85 
هــزار تومان، در مرداد بــا قيمت 89 هزار 
تومــان و در شــهريور نيز بــا قيمت 88 
هزار و 500 تومان داد و ســتد مى شــود. 
اين اوراق در ماه مهر ســال 1400 معادل 
86 هزار و 400 تومان، در آبان ماه ســال 
1400 معــادل 83 هزار و و 800 تومان و 
در آذر نيــز 82 هزار و 900 تومان قيمت 
دارد. اوراق تســهيلات مســكن در دى  و 
بهمن ســال 1400 نيز با قيمت هاى 83 
هــزار و 600 تومــان و 81 هــزار و 400 
تومان معامله مى شــود. اين اوراق در سال 
1401 معادل 85 هزار و 200 و در ســال 
1402 نيز 85 هــزار و 900 تومان قيمت 
داشته كه اين گزارش بر اساس قيمت سال 
1402 نوشته شده است. قيمت اوراق براى 
مجردها و متأهل هاى تهرانى. بر اين اساس، 

مجردهاى ساكن تهران مى توانند تا 280 ميليون تومان تسهيلات 
دريافت كنند كه شــامل 200 ميليون تومان تســهيلات خريد 
مســكن و 80 ميليون تومان وام جعاله مى شود؛ لذا براى دريافت 
200 ميليون تومان وام بايد 400 برگه تسهيلات مسكن خريدارى 
كنند كه هزينه اين تعداد بــا اوراق 85 هزار و 900 تومانى، 34 
ميليون و 360 هزار تومان مى شــود. همچنين با در نظر گرفتن 
80 ميليــون تومان وام جعاله كه براى آن بايد 160 ورق به مبلغ 
13 ميليون و 744 هزار تومــان خريدارى كنند، مجموع هزينه 
خريد اوراق به 48 ميليون و 104هزار تومان مى رســد. زوج هاى 
تهرانى نيز بر همين اساس مى توانند تا سقف 480 ميليون تومان 
شــامل 200 ميليون تومان تسهيلات خريد مسكن براى هر نفر 
و 80 ميليــون تومان وام جعاله دريافــت كنند؛ بنابراين زوجين 
بايد 800 برگه تســهيلات مسكن خريدارى كنند كه هزينه آن 
68 ميليــون و 720 هزار تومان مى شــود كه همراه با هزينه 13 
ميليون و 744 هزار تومانى وام جعاله كه براى آن بايد 160 ورق 
تســهيلات مسكن خريدارى كنند، در مجموع بايد 82 ميليون و 
464 هزار تومان پرداخت كنند. قيمت اوراق در ســاير استان ها. 
سقف اين تسهيلات براى مراكز استان و شهرهاى با جمعيت بيش 
از 200 هــزار نفر براى مجردها بــه 160 و براى زوجين به 320 
ميليون تومان رسيده است. با توجه به اينكه مجردها بايد 320 و 

متاهل هاى ساكن اين شهرها نيز بايد 640 برگه تسهيلات مسكن 
خريــدارى كنند، مجردها بايد 27 ميليون و 488 و متاهل ها نيز 

54ميليون و976 هزار تومان پرداخت كنند.

وحيــد بهرامى:مديرعامل منطقه ويژه 
صنايع انرژى بر پارســيان گفت: امروز 
مساله حمل و نقل مشخصه كليدى در 
تجارت دنيا دارد و نزديكى پارسيان به 
قطر، عربســتان و امارات از مزيت هاى 
سرمايه گذارى خارجى است.دكتر سيد 
على اصغر علامه بعدازظهر پنجشنبه در 
جمع خبرنگاران توضيح داد: نزديكى به 
عسلويه به عنوان هاب انرژى و پايتخت 
اقتصــادى ايران از ديگر مزاياى منطقه 
ويژه صنايع انرژى بر پارسيان به حساب 
مى آيــد.وى گفت : ســرمايه گذاران 
خارجى براى واردات كالا به اين منطقه 
هيچگونه عوارضى نمى پردازند، ضمن 
اينكه هزينه ســرمايه گذارى نســبت 
به ديگر مناطق بســيار پايين تر است.

علامه اضافــه كرد : ســرمايه گذاران 
خارجــى هيچگونــه هزينــه عمليات 
گمركــى نخواهند داشــت و درواقع از 

لحاظ تجــارى مزيت هــاى ممتازى 
را دارد.منطقــه ويژه صنايــع انرژى بر 
پارســيان زير نظر ســازمان توسعه و 
نوسازى معادن و صنايع معدنى ايران( 
ايميــدرو ) فعاليت مى كند و در محل 
تلاقى ســه اســتان هرمزگان، فارس و 
بوشهر واقع است.بندر منطقه پارسيان 
بزرگترين بندر تخصصى كشور و دومين 
بندر بعد از شهيد رجايى(بندرعباس ) 
محسوب مى شود. در ادامه آقاى دكتر 
سيد على اصغر علامه مديرعامل منطقه 
ويژه اقتصادى پارســيان: تصريح كرد: 
سال 1384 زمان شــروع فعاليت اين 
منطقه ويژه اســت، اما در مدت 13 تا 
14 ســال پروژه روند كندى داشــت ، 
درحالى كه ســالهاى 1400 و 1401 
در دولت سيزدهم با توجه ويژه وزارت 
صمت و ســازمان توســعه و نوسازى 
معادن و صنايع معدنى ايران( ايميدرو) 
روند فعاليت ها شتاب گرفت.وى اضافه 
كرد امروز 40 پــروژه كوچك و بزرگ 
در پارسيان اجرا شده و سرمايه گذارى 
در قالب 20 قرارداد بامضا رســيده كه 
شامل پتروشيمى و بخش هاى دولتى 
و خصوصى مى شود و عمليات اجرايى 
بخشى شروع شده اســت.دكتر علامه 
گفت: امــروز در اين منطقــه بندرى 
صد درصد ايرانى ســاخته شــده كه از 
مرحله طراحى، مهندســى، ساخت و 
تامين مالى تمام امور در ايران شــكل 
گرفته و از بهترين بنادر كشور محسوب 

مى شــود.وى گفت: اين بندر در واقع 
حاصل همكارى وزارت صمت و سازمان 
ايميدروست و اكنون مورد بهره بردارى 
قرار مى گيرد و امكان پهلوگيرى كشتى 
هاى 750 هزارتنيفراهم شــده ، علاوه 
براينكه كشــتى هاى حامل مواد مورد 
نياز كارخانه آلومينيوم به شتاب ساخت 
كمك شايانى كرد و امروز بندر پارسيان 
به عنوان حوزه تخصصى معدن از مزيت 
ممتازى در اين بخش برخورداراســت.
مديرعامل منطقه ويژه صنايع انرژى بر 
پارســيان از اخذ مجوز ساخت نيروگاه 
1000 مگاواتى در اين منطقه خبر داد 
كه عمليات اجرايى آن امسال آغاز مى 
شــود .دكتر علامه خاطرنشان ساخت، 
مجوز برداشــت آب از دريا اخذ شــده 
و براساس آن، ســاخت تاسيسات آب 
شــيرين كن در دستور كار قرار گرفت 
و بهره گيرى از اين آب، علاوه بر اينكه 
صنايــع پارســيان از آن برخوردار مى 
شوند، صنايع مســتقر در منطقه ويژه 
لامرد ( فارس ) نيز بهره مند مى شوند 
و شهرستانها و روســتاهاى مسير نيز 
تحت پوشش قرار مى گيرند.مديرعامل 
منطقه ويژه صنايع انرژى بر پارســيان 
با تاكيد بر اهميت اشــتغال در منطقه 
گفت: آمارها گوياست، دو هزار و 500 
نفر اشتغال مستقيم در اين محل دارند 
، ســال گذشته وعده اشــتغال يكهزار 
نفر داده شــد ، اما عملكرد به يكهزار و 
يكصد نفر رسيد.وى افزود: براى امسال 

پيش بينى اشــتغال يكهزار و 500 نفر 
در برنامه گنجانده شــده ، ضمن اينكه 
تعداد نيروهاى مستقر در ستاد پارسيان 
300 نفر ثبت شــده است.دكتر علامه 
خاطرنشان ساخت: پارسيان از سرمايه 
گذاران در صنايع معدنى ، بويژه بخش 
معدن و آلومينيوم اســتقبال مى كند، 
ضمن اينكه به عنوان هاب سوم صنعت 
پتروشيمى به حســاب خواهد آمد.به 
گفته وى، اكنون در حال عقد قرار داد 
با ذوب اهن هستيم، ضمن اينكه فولاد 
مباركه اصفهان در اينجا بحث صادرات 
و واردات مورد نيــاز خود را دنبال مى 
كند.دكتر علامه از شــكل گيرى پارك 
متانول در منطقه پارســيان به عنوان 
برنامه امســال ياد كرد و گفت: قيمت 
متانول صادراتى در زير قيمت توليدى 
سبب شد تا برنامه ايجاد صنعت پايين 
دســت متانول برنامه ريزى شود و اين 
مهم ، همزمان با سفر هيات وزيران به 
استان هرمزگان امســال كليد خواهد 
ويژه صنايع  منطقــه  خورد.مديرعامل 
انرژى بر پارســيان گفــت: اين منطقه 
فقط صنعتى محسوب نمى شود، بلكه 
از مزيت فعالسازى بخش گردشگرى هم 
برخوردار است.وى افزود: اكنون سرمايه 
گذاران از ايجاد مجموعه گردشگرى در 
پارسيان ابراز تمايل كرده اند و اين مهم 
در جلب و جذب گردشــگران ايرانى و 
خارجى مى تواند منشــا اثر باشــد و 

ارزآورى خود را خواهد داشت.

مديرعامل منطقه ويژه اقتصادى پارسيان: 

منطقه ويژه اقتصادى بندرى صدرصد ايرانى است

در ادامه روند هفته اخير، نرخ طلا و سكه امروز 13 خرداد 1402 نيز با ريزش قيمت دلار در بازار كاهش يافت. به گزارش 
خبرنگار ايبِنا، اقدامات اجرايى سياست گذار رزى كشور در كنار اخبار خوش سياسى و آمارهايى كه خبر از بهبود شرايط 
اقتصادى مى دهند اين روزها موجب كنترل بازار ارز و طلا شده و شاهد روند نزولى قيمت ها در اين دو بازار هستيم. در 
حالى كه قيمت دلار در بازار آزاد در كف كانال 50 هزار تومان قرار گرفته و پيش بينى ها نيز حكايت از احتمال از دست 
رفتن اين حمايت و ورود دلار به دامنه 40 هزار تومان دارد؛ قيمت ســكه و طلا نيز در بازار با ريزش همراه شــده است. 
بررسى هاى ميدانى بازار طلا و سكه در محدوده خيابان فردوسى تهران حاكى از آن است كه هر قطعه سكه تمام بهار 
آزادى طرح جديد به زير 30 ميليون تومان رسيده و در لحظه تنظيم اين گزارش با قيمت 29 ميليون و 800 هزار تومان 
معامله مى شود.  اخبار مثبت بين المللى از قوت گرفتن برجام گرفته تا از سرگيرى روابط با عربستان و سفر سلطان عمان 
به ايران در كنار بازتر شدن دست بانك مركزى براى مداخله و نظارت بيشتر در بازار ارز به همراه افزايش درآمدهاى ارزى حاصل از صادرات و بهبود جريان ورود ارز 

به كشور، چشم انداز قيمتى را در بازار طلا و ارز كاهشى كرده است.

ساعت كارى دستگاه هاى اجرايى، بانك ها، شهردارى ها و ساير نهادهاى عمومى، بدون استثنا از نيمه خرداد تا 
نيمه شهريور، ساعت 6 صبح آغاز مى شود و قاعده شناورى ساعت شروع به كار در شهر تهران نيز لغو شد. به 
گزارش ايلنا و به نقل از روابط عمومى سازمان ادارى و استخدامى كشور، با توجه به تصويب نامه هيئت وزيران 
در خصوص تغيير ساعت كارى در اوقات پر مصرف انرژى و ضرورت مشاركت همگانى ساعت آغاز به كار بدون 
استثنا از نيمه خرداد تا نيمه شهريور ساعت 6 است. دستگاه هاى اجرايى، بانك ها، شهردارى ها و ساير نهادهاى 
عمومى ملزم به رعايت ميزان 44 ســاعت كار در هفته مطابق با ماده 87 قانون مديريت خدمات كشــورى 
هســتند. همچنين به اطلاع مى رساند با هدف تسهيل رفت وآمد شهروندان، ارائه خدمات ناوگان حمل ونقل 
شــهرى و بين شهرى از طريق قطار شهرى، اتوبوس، تاكسى و همچنين قطارهاى حومه اى، متناسب با اين 
تغيير، هماهنگ خواهد شــد. در اين بازه زمانى ساعت آغاز به كار واحدهاى ستادى (دستگاه هاى اجرايى-

ملى)، مستقر در شهر تهران شناور نبوده و هماهنگ با تمامى دستگاه ها 6 صبح است.

سقوط قيمت سكه طرح جديد به كانال 29 
ميليون تومان

ساعت شروع به كار بدون استثنا، 6 صبح 
است

مديرعامل گروه خودروسازى سايپا در نهمين كنگره انجمن علوم صوتى ايران:
ايجاد ساختارهاى منطقى سازى در صنعت خودرو يكى از عوامل كاهش ارتعاشات در خودرو

 آگهی دعوت به مجمع عمومی عادی شرکت تعاونی خدمات و
حمل و نقل فرآورده های نفتی مشعل خلیج فارس

 
به شماره ثبت .3494 شناسه ملی10320092900
موضوع : دعوتنامه مجمع عمومی عادی/نوبت اول

با سلام و احترام
ــا در روز ــن وســیله از کلیــه ی ســهامداران  دعــوت مــی گــردد ت   بدی
ــرکت در ــت ش ــاعت 18 جه ــخ 27 / 03 / /1402 س ــه تاری ــنبه ب  ش
ــعل ــی مش ــرکت تعاون ــت اول ش ــادی  نوب ــی ع ــع عموم ــه مجم  جلس
 خلیــج فــارس در دفتــر مرکــزی خیابــان صلــح آبــاد ســاختمان شــاتل
طبقــه 4 واحــد 7 ایــن شــرکت راس ســاعت مقــرر حضــور بهم رســانید

رئیس هیات مدیره
موضوع جلسه

 انتقــال مالکیــت اســناد کشــنده هــا ، تانکــر هــا و نفــت کــش هــا بــه
 اشــخاص حقیقــی و حقوقــی کــه تعهــد آنهــا نســبت بــه شــرکت بــه

.پایــان رســیده اســت

:
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قيام 15 خرداد كه خود جوش بود و هيچ سازمان دهى نداشت، در واقع اولين صف آرايى 
امام خمينى(ره) و مردم ايران در مقابل رژيم پهلوى بود و در نهايت ســرآغازى بر پايان 
حكومت پهلوى و شروع نهضت اسلامى شد. خبرگزارى مهر، گروه فرهنگ و ادب- الناز 
رحمــت نژاد: قيام 15 خرداد 1342 از مهم ترين وقايع زمانه ما مى باشــد. اين قيام كه 
خودجوش بود و هيچ ســازمان دهى نداشت در واقع اولين صف آرايى امام خمينى (ره) 
و مردم ايران در مقابل رژيم پهلوى بود و در نهايت ســرآغازى بر پايان حكومت پهلوى 
و شــروع نهضت اسلامى به رهبرى امام راحل شــد. امام خمينى در سخنرانى مدرسه 
علميه فيضيه قم، بعدازظهر عاشــورا 13 خرداد 1342 حكومت محمدرضا پهلوى را به 
حكومت يزيد تشــبيه كرد و همين سخنرانى دســتگيرى امام را رقم زد. صبح روز 15 
خرداد 1342 مردم قم و خيلى از شهرها متوجه دستگيرى امام شدند و اعتراض كردند. 
دانشجويان دانشگاه تهران كلاس هاى درس را تعطيل كردند و بازاريان بازارها را بستند. 
اين اعتراضات و تظاهرات تا دو روز بعد ادامه داشت و تعداد زيادى از مردم در اين دو روز 
مجروح شده يا به شهادت رسيدند كه مشروح آن را در ادامه مى خوانيد؛ در ساعت 4 بعد 
از نيمه شب كاميون هاى نظامى در بيرون شهر متوقف شدند، صدها كماندو و چترباز و 
سرباز گارد وارد قم شدند و سراسر كوچه محل زندگى امام و فرزندش را محاصره كردند. 
مأموران امنيتى رژيم براى دستگيرى حضرت امام، كه آن شب در منزل فرزندش حاج آقا 
مصطفى بودند، آمده بودند. سراسر كوچه محل زندگى امام و فرزندش را محاصره كردند 
و پس از دســتگيرى حضرت امام، ايشان را با اتومبيل فولكس يكى از كارمندان ساواك 
قم يكسره به تهران انتقال دادند و ابتدا به باشگاه افسران و سپس به پادگان عشرت آباد 
بردند پس از دســتگيرى امام و انتقال اين خبر از ســوى حاج آقا مصطفى به مردم قم، 
طوفانى از خشم در بين اهالى قم ايجاد شد و راهپيمايى عظيمى در شهر به راه افتاد و 
در اثر مقابله مأموران مسلح درگيرى و كشتار مردم تا ساعتها ادامه يافت. دامنه تظاهرات 
لحظه به لحظه گسترش پيدا كرد، از قم شروع شد، به سراسر پايتخت و ورامين رسيد. 
توده هاى مسلمان از خانه ها بيرون ريختند، بازارها، مغازه ها و دكان ها را تعطيل كردند و 
شور و غلغله اى همراه با قهر و غضب به پا شد. سيدمحمد بهاءالدينى كه بسيارى از وقايع 
آن روز را به چشــم خود ديده است در سايت مؤسسه مطالعات و پژوهش هاى سياسى، 
مى گويد: «درگيرى كنار پل آهنچى و كوچه آبشــار روى داد. در كوچه آبشار خون مثل 
آب در جويها جارى بود. نظامى ها افراد زيادى را نيز در مدرســه فيضيه كشــتند. در در 
و ديوارهاى كوچه ها خون جارى بود.» حاج حســين كشور، يكى ديگر از شاهدان عينى 
رخدادهاى روز 15 خرداد در قم، در ســايت مؤسســه مطالعات و پژوهش هاى سياسى، 
ديده هاى خود را چنين روايت مى كند: «پس از شــنيدن خبر دســتگيرى حضرت امام 
خمينى، جمعيتى به راه انداختيم و رفتيم داخل صحن حضرت معصومه (س)، ما مردها 
ســلاح به دست به طرف خيابان تهران حركت كرديم. يك وقت ديديم كه ماشين هاى 
حامل كماندوها به طرف ما مى آيند و حدود سى تا چهل ماشين مى شدند، من فرياد زدم 
بچه ها قمه ها را بكشيد. قمه ها را كشيديم و به طرف ماشين ها حمله كرديم. برق قمه ها 
زير نور خورشــيد كماندوها را ترساند. ماشين ها هم از دستپاچگى به همديگر خوردند و 
چپ شــدند.» حجت الاسلام والمسلمين سيدهادى خسروشــاهى نيز كه در آن روز در 
صحن مطهر حضرت معصومه (س) حضور يافته بود، از زاويه اى ديگر مشاهدات خويش 
را در سايت مؤسسه مطالعات و پژوهش هاى سياسى، چنين يادآورى مى كند: «روز پانزده 
خرداد ما در صحن مطهر حضرت معصومه (س) بوديم. دو فروند هواپيماى فانتوم آمدند 
ديوار صوتى را شكستند. صداى وحشتناكى ايجاد شد. فريادهاى كماندوها را شنيديم كه 
از جريان حمله به مدرسه فيضيه سابقه آنها را داشتيم. فهميديم كه قصد دارند در صحن 
به مردم حمله كنند مردم كه اغلب به سلاح سرد مسلح بودند، ناخودآگاه از صحن مطهر 
خارج شــدند و در خيابان ها حركت كردند. عده اى از مردم محله چهارمردان و عزاداران 
حســين (ع) با قمه ها و شمشيرهاى خاصى كه از قديم داشتند به ميان جمعيت آمدند. 
از روى پل آهنچى كه مى گذشــتيم، آن طرف پل نيروهاى ارتش را ديديم كه مســتقر 
شدند. ناگهان شروع كردند به تيراندازى و مردم را به رگبار بستند. همه شروع كردند به 
گريختن. تيراندازى وحشتناكى بود. من همراه آقاى على حجتى كرمانى بودم. چاره اى 
نداشتيم جز اينكه از كوچه اى كه منزل مرحوم آقاى مرعشى نجفى در آن بود به سمت 
خانه برگرديم. مدتى نگذشــت كه تظاهرات كاملاً سركوب شد. عده زيادى كشته شده 
بودند و مردم شروع كردند به رسيدگى به مجروحان و دسته دسته آنها را به بيمارستانها 
بردند. بعضى از بيمارســتانها مجروحان را نمى پذيرفتند …». حجت الاسلام سيدمحمد 
كوثرى معتقد است كه «اولين شهداى پانزدهم خرداد از پل آهنچى به آن طرف تا داخل 
كوچه آبشار شهيد شدند. شايد حدود پانصد يا ششصد نفر در آنجا به شهادت رسيدند و 
زخمى شدند. مردم در آنجا وضع خيلى پريشان پيدا كردند. يك عده هم به طرف خيابان 
امام كنونى خيابان تهران آن موقع رفتند و در آنجا باز مورد حمله واقع شدند كه عده اى 
هم در آنجا به شــهادت رسيدند. در اين جاها يعنى كوچه آبشار و خيابان امام شهيد و 
زخمى زياد بود و خون زيادى جارى شــد.» بازاريان تهران با شــنيدن خبر دستگيرى 
حضرت امام به تدريج از ســاعت هاى اوليه صبح روز 15 خرداد در مســجد شاه تجمع 
كردند و اندكى بعد با تظاهرات در خيابان ها اعتراض خود را نسبت به دستگيرى آيت االله 
خمينى و علما و وعاظ اعلام كردند. آنان براى مقابله با هجوم نيروهاى انتظامى در برخى 

از خيابان ها به سنگربندى پرداختند.

قيام پانزده خرداد يك قيام 
بدون سازمان دهى بود

گنجينه

ورزشی

تخت گاز

از ھر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

بدون شرح!

1-TJ جرى
پس از استقبال باورنكردنى خريداران ايرانى از تيگو 7 و تيگو 8 جديد، واردات هركدام از توليدات چرى به كشورمان كاملا محتمل 
است. به همين دليل، رونمايى از جيكو 7 و برنامه ريزى چرى براى صادرات اين خودرو به كشورهاى مختلف جهان، اهميت دارد.

اومودا و جيكو، برندهاى جديد چرى براى خودروهاى صادراتى هســتند. ظاهرا، اومودا به كراس اورهاى اســپرت و اندازه كوچك 
اختصاص دارد و جيكو (Jeakoo) مختص مدل هاى اندازه متوســط است. جالب تر اينكه تبليغات چرى براى جيكو 7  و فونيكس 

FX (اومدا 5) از هم اكنون در انگلستان ديده مى شود. اين خودروها از ابتداى سال 2023 در فيليپين و روسيه عرضه شده اند.

خودروسازى چرى سال 1997 تاسيس شد و با ساخت سدان هاى كوچك و ارزان قيمت در سال 2003 شروع به صادرات كرد. اين 
مجموعه در سال هاى اخير، توجه ويژه اى بر انواع كراس اورها داشت و مدل هاى متنوع با برندهاى اكسيد، تيگو، فيدليتى، جتور و 
اومودا را به كشورهاى مختلف، از جمله ايران فرستاد طرح اوليه از جيكو 7 با نام TJ-1 در نمايشگاه خودرو شانگهاى 2023 ديده 

شد. نمونه ى نهايى، جلوپنجره ى ساده تر با خطوط عمودى دارد و حس بهترى به مخاطب مى دهد.

كريم بنزما رسما به الاتحاد پيوست
كريم بنزما با عقد قراردادى دو ساله به الاتحاد عربستان پيوست. به گزارش ايسنا و نقل از گل عربى، كريم بنزما در ديدار برابر 
اتلتيكــو بيلبائو براى آخرين بار با پيراهن رئال مادريد به ميــدان رفت و از هواداران تيم خداحافظى كرد. بنزما با عقد قراردادى 
دو ســاله رسما به الاتحاد پيوست. سايت گل عربى و ديگر رسانه هاى عربى هم اين خبر را تاييد كردند.فابريزيو رومانو، خبرنگار 
سرشناس هم با توييتى اين خبر را رسما اعلام و تاكيد كرد كه كاپيتان پيشين رئال مادريد بعد از حضور در مراسم خداحافظى 

اين باشگاه راهى عربستان مى شود. الاتحاد براى جذب بنزما سالى 200 ميليون يورو به اين بازيكن پرداخت مى كند.

44253335  توزيع : 44253450 44253395  فكس : 44253395  فكس : 44253395  بازرگانى : 9
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  بازرگانى : 

صاحب امتياز : موسسه سخن گستر  مدير مسئول : فاطمه لشكرى

پیشنھاد

چھره روز

اگر اين نيز انسان است
اگر اين نيز انسان است اثر پريمو لوِى، نجات يافته اى 
(؟!) از آشــويتس اســت كه به زبان ايتاليايى نوشته 
شده اســت اما اين ترجمه از متن انگليسى كتاب با 
عنوان is Is a Man� If ترجمه شــده است. اين كتاب 
شرحى از دوران اسارت پريمو لوِى در آشويتس است 
و مى توان گفت از جمله مهم ترين كتاب هايى اســت 
كه درباره اين اردوگاه كار اجبارى نوشته شده است. 
كتاب لوِى احتمالا با تمامــى كتاب هايى كه در اين 
زمينه خوانده ايد متفاوت است. اگر تنها به قسمتى از 
متنى كه در پشت جلد كتاب آمده است دقت كنيد، 
متوجه متفاوت بودن اين كتاب مى شــويد. در بيشتر 
كتاب هايى كه درباره اردوگاه كار اجبارى نوشته شده 
اســت، معمولا تمركز نويسنده به يك كورسوى اميد است كه چطور برخى را نجات داده و كتاب 
آن اميد را شرح مى دهد. و يا برعكس، به خشونت و وحشى گرى  نازى ها اشاره مى كند كه چطور 
زندانى ها را روانه اتاق گاز مى كنند. اما در اين كتاب، مســئله روندى اســت كه در آشويتس اجرا 
مى شــود. در كتاب اگر اين نيز انسان است اگر اميدى وجود دارد، و يا اگر اتاق گازى وجود دارد، 
به شكل خلاصه و كوتاه به آن اشاره مى شود. بلكه تمركز بر روندى كه زندانى ها را از انسانيت دور 
مى كند. متن پشت جلد كتاب چنين است: ويران كردن آدمى دشوار است، كمابيش به دشوارى 
آفريدن آدمى. ويران كردن آدمى نه آسان است و نه كار يك روز و دو روز. اما شما نازى ها در اين 
كار پيروز شديد. اينك ما، سربه راه و زير نگاه خيره ى شما. ديگر از ما ترسى نداريد، ديگر هيچ كارى 

از ما سر نخواهد زد، نه عملى قهرآميز، نه بانگى به اعتراض و نه حتى نگاهى كيفرخواه.

بيژن الهى
وقتــى مجله طرفه بيژن الهى جــوان را به جامعه ادبى 
معرفى كرد، توجه منتقدان به نوآورى هاى او جلب شد و 
ديرى نپاييد كه جايگاه او به عنوان يكى از شاعران نوآور 
شــعر موج نو تثبيت شــد. الهى برخلاف جنبشى كه با 
شعرش به پا كرده بود، آرام و منزوى بود و خلوت نشين. 
ســال هاى زيادى از عمر بيژن الهى در سكوت گذشت 
و در همين ســال ها او مشــغول ترجمه اشعارى بود كه 
زبانشان را با اشــتياق به صورت خودآموز ياد گرفته بود. 
به قول يداالله رويايى بيژن الهى شــاعر فردا بود و چنان 
در نوآورى هايش تاثيرگذار اســت كــه به زحمت بتوان 
گونه اى از نــوآورى را بعد از موج نو يافت كه تاثير الهى 
بر آن مشــهود نباشد. مهارت بيژن الهى در واژه پردازى، 
تقطيع ها و حتى استفاده از علايم سجاوندى، شعر او را با وجود بى وزن و بى آهنگ بودن، براى هر كسى 
حتى مخالفان شــعر بى وزن و آهنگ متمايز نشان مى دهد و در سخت گيرانه ترين رويكردها هم بعيد 
اســت بتوان به خاطر مخالفت با يك جريان نوگرا، اشــعار او را از شعريت دور دانست. كلام بيژن الهى 
مثل شخصيتش معمايى دارد كه هنوز هم مى گويند دست يافتن به پاسخ اين معما كار آسانى نيست. 
با وسواس زيادى كه بيژن الهى در كار چاپ آثارش داشت، بيشتر اشعار او پس از مرگش در قالب كتاب 
منتشر شدند و تا پيش از آن تنها در دو دهه اول شاعرى اش اغلب مجلات ميزبان آثارش بودند. زندگى 
شــخصى در پرده انزوا و حتى داستان ازدواجش در كنار عدم انتشار آثار در زمان حيات، سايه سكوتى 
خودخواسته را بر زندگى حرفه اى بيژن الهى انداخت كه البته چيزى از تاثيرگذارى او بر شعر معاصر كم 
نمى كند. پس از مرگ بيژن الهى در سال 1389 چاپ آثار او توسط نشر بيدگل پيگيرى شد و اشعار اين 

شاعر آوانگارد معاصر در چند دفتر به چاپ رسيدند.

فرھنگ

باستان شناســان در زيــر يك كليســاى قديمى در 
تركيه چند اتاق و يك تونل به قدمت 1500 ســال 
كشف كردند. به گزارش ايسنا به نقل از لايوساينس، 
باستان شناســان چند اتاق  زيرزمينــى و يك تونل 
1500 ساله را زير كليساى قديمى واقع در كهن ترين 
محوطه «اســتانبول» يا همان «قسطنطنيه» سابق 
كشف كرده اند كه زمانى پايتخت امپراتورى بيزانسى 
بود. دليل ساخت اين سازه هاى مخفى هنوز مشخص 
نيســت، اما اين اتاق هــا و تونل احتمالا بخشــى از 
 (St. Polyeuctus) «كليساى بزرگ «سنت پوليوكتوس
هستند كه در بالاى سازه ها قرار دارد و زمانى ساخته 
شده است كه اين شهر در دوران امپراتورى بيزانسى 
مركز مســيحيت بوده است. كشف تالار مخفى و تونل 1500ساله. اين سازه هاى زيرزمينى از دو 
تالار بزرگ تشكيل شده اند كه به وسيله يك تونل به يكديگر متصل مى شوند. به نظر مى رسد كه 
اين تونل به اتاق نزديك محراب كليسا نيز متصل بوده است. بخش هايى از اتاق هاى زيرزمينى با 
موزائيك و مرمرهاى حكاكى شده تزئين  شده اند. كشف تالار مخفى و تونل 1500ساله . بر اساس 
«فرهنگ آكسفورد بيزانس» (انتشــارات دانشگاه آكسفورد، 1991)، كليساى سنت پوليوكتوس 
بين سال هاى 524 و 527 پس از ميلاد، در زمان امپراتور ژوستينين ساخته شد. اين كليسا يكى 
از باشــكوه ترين كليساهاى قسطنطنيه و همچنين بزرگترين كليسا بود تا اين كه كليساى جامع 
اياصوفيه (مسجد فعلى) در سال 537 ساخته شد. تنها چيزى كه اكنون از اين كليسا باقى مانده 

ويرانه هاى آن است، اما در دوران اوج خود، اين كليسا به زيبايى طراحى شده بود.

كشف تالار مخفى و تونل 1500ساله
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